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REDAKTØRENES ORD

Kjære alle våre medstudenter på JurFak! Kjære alle våre medstudenter på JurFak! 
 
Året 2024 og vårsemesteret er endelig i gang, til og med for studentene på 3. avdeling.  
 
Vårsemesteret betyr gjerne for mange oppkjøring til eksamen. For andre betyr det Le-
vi-tur og jussrevy. For oss i Juristforeningen betyr det at et nytt styre tar over.  
 
Denne utgaven er vår siste utgave som redaktører i Jus´t. Utgaven inneholder blant 
annet tips og triks for å unngå plagiat, i tillegg til godsaker om Levi-turen. Dere kom-
mer heller ikke unna taste test, denne gangen står Tromsø sin egen energidrikk for 
tur; EXPLO.  
 
Vi vil takke alle som har bidratt i vår styreperiode. Både alle firmaer som har kjøpt an-
nonseplass, men ikke minst til de flinke journalistene våre <3  
 
Takk for en fin tid som redaktører i Jus´t, og lykke til til de neste redaktørene, Marie og 
Andrea!  

Kos deg med lesingen,  
Sjervin og Vilde 

Vilde S. Carlsen
Redaktør

3. avdeling

just@juristforeningen.eu
tlf. 451 840 12

Sjervin B. Khorshidi
Redaktør

 2. avdeling

just@juristforeningen.eu
tlf. 401 89 378
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Mineralutvinning På Havbunnen Mineralutvinning På Havbunnen 
- Tidenes føre-var-sak?- Tidenes føre-var-sak?
Mineralutvinning På Havbunnen Mineralutvinning På Havbunnen 
- Tidenes føre-var-sak?- Tidenes føre-var-sak?

9. Januar 20249. Januar 2024 vedtok Stortinget å åpne for gruvedrift på havbunnen. Dermed kan 
Norge bli en pionerstat på dette feltet. Saken gikk ikke stille for seg og det har 
foregått en opphetet debatt både på Stortinget og i nyhetene om tematikken. Et-
ter Stortingsvedtaket er det klart at mineralutvinning på havbunnen har politisk 
støtte, men så var det jussen da. Hvordan har de miljørettslige prinsippene blitt 
ivaretatt gjennom prosessen og hvordan balanseres politikk og juss?

Tekst av: Jørgen Skogan Tekst av: Jørgen Skogan 

EtterEtter å ha lest stortingsforslaget 
kan regjeringens overordnede 
argumenter for å åpne for
mineralutvinning oppsummeres 
følgende: For det første vil økt 
grad av elektrifisering gjøre
etterspørselen etter metalliske 
grunnstoff som nikkel, kobolt og 
sink større. Mineralmakedet
vil med andre ord kunne bli et 
lukrativt marked for Norge å gå 
inn i.

I forlengelsen av dette argumen-
tet vil Norge sikre stabil res-
surstilgang for egen og alliert
industri. Argumentet er lett å 
kjøpe. Både Corona-pandemien 
og krig i Europa har vist at
avhengighet av import, særlig 
fra land Norge ikke har geograf-
isk og ideologisk nærhet til, kan
være problematisk. Uforutsette 
hendelser som påvirker inter-
nasjonal shipping, har fått stor
innvirkning på råvarepriser og 
bidrar til uro finansmarkedene 
samt verdensborgernes
privatøkonomi. F.eks. da et 

Taiwansk containerskip støtte på 
grunn i Suez-kanalen i mars
2021 eller Houthi-militsens an-
grep på varetransport tilknyttet 
Israel ved nyåret 2024.

For det andreFor det andre trekker regjerin-
gen frem at mineralutvinning på 
havbunnen har potensialet til å
bli en viktig havnæring for 
Norge. Omstillingen til et grøn-
nere samfunn krever at Norge
avvikler store deler av sin ol-
jenæring. Samtidig ønsker vi 
å opprettholde velferdsstaten. 
Dette vil fortsatt trenge finan-
siering, noe som mineralutvin-
ning på havbunnen kan bidra til. 
Her er det også et poeng at norsk 
forvaltning og næringsliv allere-
de har erfaring med å utvinne
naturressurser på havet. Des-
suten har Norge tradisjonelt sett 
vært et foregangsland når det
gjelder ansvarlig ressursforvalt-
ning.

Et hyppig bruktEt hyppig brukt argument er at 
mange land, som i dag utvinner 

mineraler, har dårligere
arbeidsvilkår og miljøstandarder 
enn Norge. Ved å åpne for min-
eralutvinning på havbunnen
vil Norge kunne gå i bresjen for 
utvikling av sektoren også inter-
nasjonalt.

Problemstillingen reiserProblemstillingen reiser også en 
del interessante folkerettslige og 
havrettslige spørsmål. En
del av området som er foreslått 
åpnet for mineralutvinning lig-
ger tilsynelatende innenfor Sval-
bards fiskevernsone. Med tanke 
på norsk jurisdiksjon kan åpnin-
gen av sonen medføre 
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utfordringer knyttet til eventuell 
utvinning. For å imøtekomme 
utfordringen har Stortingets 
flertall bedt regjeringen om å
tydeliggjøre hensynet til nasjon-
al sikkerhet ved tildeling av
utvinningstillatelser (jf. 
komiteens tilråding romertall I). 
Jeg går ikke nærmere inn på
problemstillingen her, men 
henviser leseren til en juridisk 
vurdering som er gjort av tidlig-
ere professor ved fakultetet Elise 
Johansen (2023).

Føre-var-prinsippet Føre-var-prinsippet 
For studenter som er i gang 
med- eller har fullført 2. avd. vil 
føre-var-prinsippet være et kjent 
begrep. Likevel er den pedago-
giske effekten av å gjenta ting 
undervurdert. Føre-var-
prinsippet går i korte trekk ut 
på at manglende kunnskaps-
grunnlag ikke skal kunne brukes 
som begrunnelse for ikke å treffe 
tiltak, jf. Jakobsen (2022). Prin-
sippet får særlig betydning når 
det råder usikkerhet rundt de 
fremtidige konsekvensene av et 
vedtak og kan derfor sies å være 
et utslag av uttrykket «better safe 
than sorry».

I juridisk teoriI juridisk teori skiller man gjerne 
mellom et sterkt og et svakt 
føre-var-prinsipp, jf. Aslaksen & 
Brekke (2012) s. 43. I den sterke 
formuleringen oppstilles det et 
krav om at det kan bevises at 
vedtaket ikke vil kunne føre til 
skadevirkninger. I den svake for-
muleringen kreves det ikke full 
sikkerhet for skadevirkningene 
av vedtaket.

Prinsippet er lovfestetPrinsippet er lovfestet blant an-
net i naturmangfoldsloven § 9 og 

ligger. Når prinsippet kun tilleg-
ges en veiledende funksjon vil
prinsippet lett kunne settes til 
side for å vinne politiske seiere 
i saker som i utgangspunktet 
virker fornuftige, men som har 
potensialet til å kunne føre til 
store miljøskader. I tillegg risik-
erer prinsippet å få ytterligere 
redusert betydning når domsto-
lene har vist avholdenhet ved 
avsigelse av dommer som strider 
mot Stortingsvedtak. 

Enda en betraktning knytter seg 
til at prinsippets virkeområde 
er vanskelig å kombinere med 
politikk. Prinsippet tar i utgang-
spunktet ikke hensyn til hvor-
vidt et prosjekt viser seg å bli en 
suksess, men fanger opp alle til-
feller der kunnskapsgrunnlaget 
om skadevirkninger ikke strek-
ker til. På denne måten kan man 
si at prinsippet hindrer 

Fortsettelse på neste side->

kan implisitt tolkes ut av
Grunnloven § 112. I natur-
mangfoldloven er prinsippet 
formulert slik: “Når det treffes en 

beslutning uten at det foreligger 
tilstrekkelig kunnskap om hvilke 
virkninger den kan ha for natur-
miljøet,  skal det tas sikte på å 
unngå mulig vesentlig skade 
på naturmangfoldet».

Føre-var-prinsippets rettslige Føre-var-prinsippets rettslige 
betydningbetydning blir begrenset av 
naturmangfoldloven § 7 som
fastsetter at prinsippet «skal leg-
ges til grunn som retningslinje 
ved utøving av offentlig myn-
dighet». Selv om ordlyden «skal» 
indikerer at forvaltningen plik-
ter å legge føre-var-prinsippet til 
grunn, medfører ordlyden «ret-
ningslinje» at prinsippet kun får 
en veiledende funksjon.

Det er vel også her problemet
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effektivitet, men ivaretar rettsik-
kerhet. Balansegangen mellom 
disse to hensynene har vist seg å 
være vanskelig.

Hvordan har forvaltningen an-Hvordan har forvaltningen an-
vendt føre-var-prinsippet i saks-vendt føre-var-prinsippet i saks-
behandlingen?behandlingen?

I havbunnsmineralloven § 2-2 er 
det gitt regler om konsekvensu-
tredning før åpning av nye om-
råder på kontinentalsokkelen 
for mineralvirksomhet. Konse-
kvensutredningen skal blant an-
net belyse interessene som gjør 
seg gjeldende i området som 
vurderes åpnet, slik at disse kan 
legges til grunn når den endelige 
beslutningen skal tas. Bestem-
melsen bidrar til ivaretagelse av 
føre-var-prinsippet og er noe 
forvaltningen i utgangspunktet 
skal ha forholdt seg til.

LikevelLikevel har Miljødirektoratet 
i sin høringsuttalelse pekt på 
mangler ved sakens kunnskaps-
grunnlag, jf. Meld St. 25 (2022-
2023) pkt. 4.3.1.1. «Særlig når 
det gjelder natur, teknologi og 
miljøvirkninger finner miljø-
direktoratet konsekvensutred-
ningen mangelfull». Kravene til 
konsekvensutredningen etter 
havbunnsmineralloven § 2-2 er 
etter miljødirektoratets skjønn 
ikke oppfylt. I høringsuttalelsen 
knytter direktoratet vurderingen 
direkte opp mot føre-var-prin-
sippet ved å henvise til natur-
mangfoldsloven §§ 8-10.

DersomDersom det ikke eksisterer et 
tilstrekkelig kunnskapsgrunnlag 
for å åpne områdene, hvorfor
åpnes områdene da?

FlertalletFlertallet på Stortinget imøtegår 
dette spørsmålet ved å vise til at 
en åpning av området vil gi kom-
mersielle aktører muligheten til å 
forsterke kunnskapsgrunnlaget. 

En åpning vil gi de kommersielle 
aktørene mulighet til å få kart-
lagt potensialet for økonomisk 
gevinst, skade en utvinning vil 
medføre for livet på havbunnen 
samt eventuelle ringvirkninger 
av utvinningen. På den måten 
vil det skapes et godt kunnskaps-
grunnlag for utvinning.

DessutenDessuten understreker Reg-
jeringen i sitt Stortingsforslag 
at å åpne et område for miner-
alvirksomhet ikke betyr at ut-
vinningen skal starte med en 
gang. Først må aktørene søke 
om undersøkelsestillatelse etter 
havbunnsmineralloven §§ 3-1. 
Deretter kan regjeringen velge
å tildele utvinningstillatelser 
etter § 4-1. Alternativt kan ak-
tørene også på eget initiativ søke
om å bli tildelt løyve etter § 4-2.

I forbindelse med vedtakelsen av 
åpningen uttalte energiminister 
Terje Aasland at «vi legger
opp til en skrittvis, kunnskaps-
basert tilnærming der hensynet 

til miljø veier tungt».  

Med denne uttalelsen i bakhodet 
fremstår det merkelig at flertallet 
på Stortinget stemte ned et
forslag fra henholdsvis SV, Rødt, 
V, MDG og KRF om  «å sende 
Meld. St. 25 (2022-2023) tilbake 
til regjeringen, og ber regjerin-
gen igangsette arbeid med et op-
pdatert kunnskapsgrunnlag som 
oppfyller betingelsene i Miljødi-
rektoratets høringsinnspill».

Burde ikkeBurde ikke føre-var-prinsippet 
hindret åpningen av området 
når de fleste parter er enige om 
at kunnskapsgrunnlaget er for 
dårlig? Hva er poenget med å ha 
et sentralt miljørettslig prinsipp 
hvis det fratas alt innhold med 
en gang økonomiske interesser 
taler i motsatt retning? Er prob-
lemet at det er for mye politikk 
og for lite juss? Går det utover 
rettsikkerheten når domstolene 
viser tilbakeholdenhet ved over-
prøvingen av Stortingsvedtak? 
Eller er Stortingets demokratiske 
legitimitet grunnlag nok til å 
sette føre-var-prinsippet til side?

AvslutningsvisAvslutningsvis er det fint nok at 
mineralutvinning på havbunnen 
har stort økonomisk, sikkerhet-
spolitisk og miljømessig poten-
sial, men er det så vanskelig å 
vente litt på et bedre kunnskaps-
grunnlag?

LitteraturlisteLitteraturliste
Johansen, E. Wikborg Rein (2023). Juridisk Vurdering Av En Eventuell Åpningsbeslutning.
https://media.wwf.no/assets/attachments/Juridisk-vurdering-av-en-eventuell-a%CC%8Apningsbeslut-
ning-Wikborg-Rein.pdf

Jacobsen, I. U. (2022). Føre-var-prinsippet. Store Norske Leksikon. https://snl.no/f%C3%B8re-var-prinsippet
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Den juridiske masteroppgaven i 
kjølvannet av plagiatsakene

Det har oppstått mange diskusjoner i kjølvannet av avsløringene omkring Sandra 
Borch og Ingvild Kjerkols masteroppgaver. En av de mest interessante diskusjonene 
omhandler mastergradens rolle i dagens såkalte «kunnskapsøkonomi»1.  Det til-
bys utallige utdanninger på masternivå ved en rekke forskjellige privatskoler i Norge, 
men hvilken kompetanse som faktisk oppnås er ikke alltid like enkelt å fastlegge2. 

Tekst av: Even TorskeTekst av: Even Torske

FOTO: Karianne Laagstein, iTromsø.no

Vi jusstudenterVi jusstudenter trenger nok ikke 
å bekymre oss over hvorvidt ut-
danningen vår gir oss reell kom-
petanse eller ei. Men plagiatsak-
ene gir likevel anledning til å 
rette et kritisk blikk mot vårt eget 
utdanningsløp. 22. januar skrev 
professor ved Universitetet i Ber-
gen - Halvard Haukeland Fre-
driksen - en kommentar i Rett24 
med overskriften «Masterop-
pgaven i juss må reformeres»3.   
Fredriksen peker blant annet 
på at masteroppgavene fremstår 
som «rene pliktløp» samt at inn-
toget av KI-verktøy vil gjøre det 
betydelig vanskeligere å avsløre 
fusk i fremtiden. Avslutningsvis 
foreslår forfatteren en avslut-
tende muntlig prøve. 

En mEn muntlig prøveuntlig prøve hvor man fors-
varer masteroppgaven fremstår 
som et fornuftig forslag. Student-
er som leverer en masteroppgave

som ikke korre-
sponderer med 
deres faktiske 
ferdigheter, vil 
bli avslørt ved en 
muntlig utspør-
ring. Følgelig vil 
krav om munt-
lig forsvar være 
av s k r e k k e n d e 
for mulige pla-
giatører. 

Samtidig vil et muntlig forsvar 
av en kandidats masteroppgave 
stille relativt høye krav til mun-
tlig fremstillingsevne – en viktig 
egenskap for jurister som i dag 
spiller en relativt beskjeden rolle 
i utdanningsløpet.

Bør dBør det være krav om master-et være krav om master-
oppgave på jusstudiet?oppgave på jusstudiet?
På femte- og siste avdeling av 
jusstudiet, har man i dag tre valg-
muligheter.  Man kan skrive stor 
masteroppgave for 60 studiepo-
eng, liten masteroppgave samt 
ta spesialfag for 60 studiepoeng 
eller «forskerlinja» for 70 studie-
poeng. Sistnevnte innebærer å 

skrive stor masteroppgave. 
Det er utvilsomt et høyt potensi-
al for læringsutbytte for student-
er som tar masteroppgaven på 
alvor. Å skrive en masteroppgave 
- uavhengig av størrelse - er imi-
dlertid et akademisk prosjekt.

Ser man på jusstudenters ambis-
joner etter endt utdanningsløp, 
er det de færreste som ønsker 
seg til akademia. De mest pop-
ulære arbeidsgiverne etter endt 
studie – skal vi stole på Univer-
sums årlige rangering – er Politi-
et, Wikborg Rein, Thommessen, 
Høyesterett og Økokrim på hen-
holdsvis 1. til 5. plassering4.  

1 https://www.regjeringen.no/no/doku-
menter/nou-2016-3/id2474809/ (hentet 
06.02.2024)
2  https://www.aftenposten.no/norge/ny-
hetsanalyse/i/8Jg11d/et-masterverk-staar-
paa-spill (hentet 06.02.2024)
3  https://rett24.no/articles/etter-borch-
saken-masteroppgaven-i-juss-ma-re-
formeres (hentet 06.02.2024)

4 https://universumglobal.com/rankings/
norway/law/ (hentet 06.02.2024)
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De fleste vil ut i arbeidslivet, 
gjerne til et stort advokatfirma 
som driver med forretningsjus. 
Det er ikke utenkelig at inter-
essen for å skrive en omfattende 
masteroppgave ikke er særlig 
sterk hos den gjennomsnittlige 
jusstudent.

KarakterpressetKarakterpresset på jussen er et 
velkjent fenomen. I Tromsø får 
studentene – basert på tall fra 
2022 - i snitt 18,36% karakteren 
D, 34,76% karakteren C, 26,93% 
karakteren B, mens kun 11,08% kun 11,08% 
får karakteren Afår karakteren A5.  Dette snus 
imidlertid fullstendig på hodet 
når det kommer til stor master. 
Der fikk 52,94% karakteren A, 
41,18% fikk karakteren B og kun 
5,88% fikk karakteren C. Skal 
man ta masteroppgavens verdi 
på alvor, ville disse tallene tilsi 
at stort sett alle kandidater som 
velger stor masteroppgave er 
fremragende jurister.

Men som Haukeland Fredriksen 
påpekte i sin kommentar, frem-
står masteroppgaven mer som 
rene pliktløp både for student og 
fakultet. Når så mange oppnår 
toppkarakterene A og B, er det 
grunn til å stille seg skeptisk til 
kravene som stilles til oppgavens 
nivå. 

Videre er det tvilsomt at arbeids-
givere legger nevneverdig vekt på 
resultatene fra masteroppgaven.

5 https://www.advokatbladet.no/jusstu-
dent-karakterer-uib/dette-er-karak-
terene-til-jusstudentene/201281 (hentet 
06.02.2024)

Tatt i betraktning at de fleste 
studenter ikke søker seg til aka-
demia, og at kravet for å oppnå 
karakteren A tilsynelatende lig-
ger kunstig lavt i sammenlign-
ing med resten av studieløpet, 
kan det stilles spørsmålstegn ved 
masteroppgavens reelle verdi for 
jusstudenten og hens fremtidige 
arbeidsgiver. 

Det kan tenkes mange attraktive 
alternativ til kravet om master 
på 5. året. Jusstudiet har begren-
set med praksis, noe som led-
er til at mange jusstudenter er 
svært usikre på hvilken retning 
de skal gå etter studiet. Mange 
søker seg til trainee-opphold, 
men her som ellers er det mange 
om beinet og høye krav til karak-
terer. En mer vidtfavnende prak-
sisordning kunne gitt studenter 
verdifull innsikt i det faktiske ar-
beidslivet innenfor flere mulige 
retninger. Det ville også gitt 
studentene kompetanse som vil 
ha stor verdi for deres fremtidi-
ge arbeidsgiver – sannsynligvis 
større enn den kompetansen stu-
denten ville oppnådd igjennom 
en halvhjertet gjennomføring 
av en masteroppgave. Mer prak-
sis ville også gitt flere studenter 
anledning til å knytte verdifulle 
kontakter i arbeidslivet, særlig 
opp mot offentlige aktører som 
ikke er så frempå ved f.eks. ar-
beidslivsdagene.

Et samfunn i utvikling betyr 
også jus i utvikling. Jusstudi-
et behandler kun et knippe av 
de juridiske fagdisipliner man 
møter i arbeidslivet. 

Besøker man hjemmesiden til et 
av de mange forretningsjurid-
iske advokatfirmaene i landet, 
vil man bli møtt med begreper 
som «Compliance, Risk Man-
agement and Privacy», «Asset 
Management & Private Equi-
ty», «Shipping and Offshore» og 
«Corporate M&A». Holder man 
dette opp mot studieplanen hos 
UiT, kan man spørre seg om det 
ikke finnes behov for både mer 
jus på engelsk og flere valgfag. 
At det vil bli behov for innføring 
av fag som i større eller mindre 
grad omfatter kunstig intelligens 
og dens rolle i jussen er vel heller 
ikke tvilsomt.

Som nevnt innledningsvis,Som nevnt innledningsvis, stilles 
nå mange av landets utdanninger 
under lupen. Tilfører de reell, 
samfunnsnyttig kompetanse? 
Jusutdanningen sett under ett 
gjør utvilsomt det. Men kanskje 
ikke selve masteroppgaven? 
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JUSS-MEMESJUSS-MEMES
av: Petrine Ås og Marte Kirkerud 

JUR-
FAK
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Intervju: Rasmus Asbjørnsen 
om Maria-dommen 

Rt. 2015 s. 93 (Maria) er en sentral dom som alle jusstudenter har 
lest eller kommer til å lese i løpet av studietiden. Rasmus Asbjørn-
sen, partner i Advokatfirmaet Haavind og styreleder i Rettssenteret, 
prosederte saken for Høyesterett. I forbindelse med denne utgaven 
av Jus’t har han tatt seg tid til å svare på noen spørsmål omkring 
dommen. 

Saken gjaldt rettslig prøving av vedtak om utvisning av moren til 
Maria. Dommen har blant annet betydning for forholdet til 
EU-retten og tolkningen av bestemmelsene om rett til privat- 
og familieliv i Grunnloven § 102 og barnets beste i § 104, jf. EMK art. 
8 og BK art. 3. Utvisningsvedtaket ble kjent ugyldig og det ble 
konstatert brudd på EMK art. 8. Rasmus Asbjørnsen, foto: Rettssenteret

1: Hvorfor tok du saken?1: Hvorfor tok du saken?
Min kone, en veldig god jurist, 
gjorde meg oppmerksom på 
en dom fra Oslo tingrett som 
hun mente var feil. Hun sa 
at som prosedyreadvokat har 
man et samfunnsansvar og da 
er dette en veldig egnet sak. 

2: Hva var det viktigste for deg 2: Hva var det viktigste for deg 
i denne saken?i denne saken?
Det viktigste for meg var at 
det handlet om tilværelsen 
til barnet, Maria. Morens ut-
visning ga hun to alternativer. 
Hun ville ende opp i slummen 
i Nairobi, eller miste moren 
og tas hånd om i Barnevernet. 
En sakkyndig pekte på at Ma-
ria ikke ville forstå noe annet 
enn at moren i praksis var 
død, ved siste alternativ. 
Det andre som var viktig, 
var jussen og de prinsipielle 
spørsmålene som ble reist. 
Utvisningsvedtaket viste ikke 
engang til at Maria var norsk 
statsborger med de rettighe-
tene som følger med stats-
borgerskapet. Fra Regjerings-
advokaten 

ble det også anført at Grun-
nlovsbestemmelsene etter 
revisjonen i 2014 ikke kunne 
vektlegges, da vedtaket ble 
fattet før revisjonen. Resulta-
tet var hevede øyenbryn fra 
samtlige Høyesterettsdom-
mere, da det naturligvis ikke 
var slik. 

3: Hvilket budskap sender 3: Hvilket budskap sender 
saken?saken?
Det er et viktig budskap, og 
det er at Høyesterett er en 
rettssikkerhetsgarantist. Sak-
en tapte i UDI, UNE, Oslo tin-
grett og Lagmannsretten før 
Høyesterett i siste instans ry-
dder opp. 

4: Hvilke erfaringer fikk du?4: Hvilke erfaringer fikk du?
Det vet jeg ikke om kan 
komme på trykk. Forsiktig 
formulert, viser saken en 
svakhet ved beslutninger som 
avgjøres etter maler og ram-
meverk uten tilstrekkelig fok-
us på at hver sak er like viktig 
og at ingen sak er lik. 

Vurderingen må gjøres fra 
bunnen av slik at personen 
som vedtaket gjelder og indi-
viduelle forhold av betydning 
fremgår i saken på korrekt vis. 
Det er derfor Høyesterett gir 
uttrykk for at de lurer på hvor 
en egentlig har vært i saken, 
da Maria for eksempel ikke 
var part i saken og det faktum 
at hun var norsk statsborger 
var fullstendig utelatt. 

5: Har du noe mer å tilføye?5: Har du noe mer å tilføye?
En personlig refleksjon og det 
jeg nesten satte aller mest 
pris på, var at dommer Bård-
sen skrev at å skille mor og 
barn var uaktuelt. Da jeg leste 
det tenkte jeg at dette er jus-
sen med et menneskelig an-
sikt. 
Avsnitt 73: «Utvisning av mor-
en alene, kombinert med at 
barnevernet overtar omsor-
gen for B, legger jeg i det vi-
dere til grunn som uaktuelt». 

Intervju av Vegard Ekker RolandsenIntervju av Vegard Ekker Rolandsen
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KOM Pa REVY!
Av: Tuva Uppman Knudsen og Aurora SandbergAv: Tuva Uppman Knudsen og Aurora Sandberg

Hvordan ble jussrevyen til?
Sofie Fæhn (3. avd), en kreativ sjel blant Tromsøs jusstudenter, følte at byen trengte litt mer 
glød - en skikkelig revy! Men, selv de mest kreative sjeler trenger en partner in crime! Ikke mange 
dagene etterpå tok hun kontakt med Veshalini Kukaraja (3. avd), og sammen har de jobbet hardt 
for å få til en jussrevy - som for øvrig er den eneste aktive studentrevyen ved UiT.
Nå har jentene fått med seg over 50 engasjerte jusstudenter på laget, både som skuespillere, san-
gere, bandmedlemmer, dansere og mer til. Sammen er de klare for å sette Det Juridiske Fakultet 
i Tromsø på revy-kartet.

“På rett spor”
Årets jussrevy vil gjennom sketsjer og sanger ta deg med på en humoristisk reise om livet i Nor-
dens Paris, med alle utfordringene og gledene det innebærer å bo i Tromsø. Livet som student vil 
selvfølgelig være på agendaen, fra eksamensstress til de ville festene. Selv om det blir et humor-
istisk blikk på livet bak kulissene for jusstudenter, vil showet inneholde humor og underholdning 
som passer til absolutt alle. Vi lover god stemning og en god dose latter!

Sponsorer
Vi har vært så heldige at vi har fått med mange sponsorer på laget. Det at så mange har hatt tro-
en på dette prosjektet, er noe vi er utrolig takknemlige for. Tusen takk til CMS Kluge, DRIV, Det 
juridiske fakultet, Egon Tromsø, Bussring, Heidis, ISAS og Veinor, som har gjort det mulig for oss 
å dra i land den aller første jussrevyen.

Årets isbjørn
På Isbjørnballet vant Jussrevyen hedersprisen, “Årets Isbjørn”! Dette 
er en pris som tildeles en student eller en forening som har utmer-
ket seg på fakultetet det siste året, og er nominert og stemt frem av 
jusstudentene. 
Jussrevyen har knyttet jusstudenter på tvers av ulike avdelinger, og 
skapt godt samhold, en kreativ arena og mye moro! Som forsmak 
på kommende revymoro, skal hele revygjengen på hyttetur til Ski-
botn på torsdag. En slags rettslig pause, der vi skal ha mye gøy - og 

kanskje dele noen jussvitser ved peisen ;)

Scann QR - koden og sikre deg billett til tidenes revyfest :)Scann QR - koden og sikre deg billett til tidenes revyfest :)
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Æresrelatert vold og overgrepÆresrelatert vold og overgrep
- Et alvorlig og økende problem- Et alvorlig og økende problem
SSkrevet av ELSA Human Rightskrevet av ELSA Human Rights
AntallAntall saker knyttet til vold og 
overgrep i nære relasjoner øker. 
Det er grunn til å tro at en del 
av disse sakene er knyttet til 
æresvold. Politiet er bekymret 
for at overgrep i minoritetsmil-
jøer går under radaren, og fag-
folk mener det er grunn til å 
tro at det er store mørketall. I 
Norge er kvinner og barn med 
innvandrerbakgrunn over-
representert som ofre for vold 
og mishandling. Det har blitt 
så vanlig at flere barn tror det 
er en del av oppveksten. Det 
finnes ingen sikker statistikk 
på hvor mange som blir utsatt 
for æresrelatert vold i Norge. 
Statistikken viser at det er men-
nesker fra land med kollektiv-
istiske kulturer, hvor storfami-
lietenkning og ære står sentralt, 
som varsler mest om dette i 
Norge. Det er også flest barn 
og kvinner som utsettes for slik 
vold og overgrep. Stortingspoli-
tiker Hadia Tajik har uttalt at 
dette er en av de virkelig store 
frihetskampene i vår tid.

DDen 24. januaren 24. januar slapp NRK 
Brennpunkt serien «Ære», hvor 
det ble vist at antall saker kny-
ttet til æresvold, øker. Det er 
også grunn til å tro at det er 
flere enn de som søker hjelp 
som opplever æresvold. I et-
terkant av serien har det blitt 
skrevet en rekke artikler, og 
holdt en debatt på NRK Debat-
ten knyttet til æresvold i Norge. 
Det har blitt rettet fokus mot at 
æresdimensjonen må få plass 
ved arbeidet mot vold og over-
grep i nære relasjoner. 

I følge regjeringen.noI følge regjeringen.no knytter 
æresvold seg til vold som sky-
ldes familiens eller gruppens 
behov for å ivareta eller gjenop-
prette ære og omdømme. 
Æresvold forekommer i fami-
lier eller grupper hvor det for-
ventes at individet innordner 
seg kollektivet, og hvor patri-
arkalske æresnormer står sterkt. 
I Norge ser man æresvold i inn-
vandrermiljøer, hvor flere ledd 
i en familie kan være med på å 
kontrollere og mishandle unge 
barn og kvinner. Det er gjerne 
handlinger som negativ sosial 
kontroll og tvangsekteskap som 
omfattes av æresvold. Også an-
dre voldsuttrykk som nedver-
digelser, trusler, utstøtelse, ps-
ykisk og fysisk vold samt drap, 
omfattes av æresvold.

NNår unge barn og kvinnerår unge barn og kvinner kom-
mer til Norge, er det med lite 
kunnskap til det norske sam-
funn, lovverk og hjelpeapparat. 
Det er svært mange som kom-
mer fra land hvor likestilling og 
rettigheter for barn står svakt. 
Dessuten medfører flytting å 
lære seg et nytt språk. Det er i 
utgangspunktet vanskelig å in-
tegrere seg i et nytt samfunn. 
Når man i tillegg opplever å be-
grenses av sin egen familie med 
et strengt kontrollregime, blir 
det nesten umulig. 

Den første Høyesterettsdom-Den første Høyesterettsdom-
menmen om æresvold kom i 2019. 
Saken gjaldt en familiefar fra 
Syria som oppfordret sønnen 
sin til å drepe sin søster. Faren 
kom også med direkte trusler 
til datteren. Han ble dømt til 
ett år og åtte måneder i fengsel. 
Avgjørelsen gir innsikt i hvor 
høy terskelen faktisk er for at 
utsatte ber om hjelp, og hvor 
sjeldent en sak om æresvold tas 
opp i retten. Det finnes en rek-
ke dommer fra underinstanser 
som illustrerer årsaken til dette, 
og tegn på æreskriminalitet.

For det førsteFor det første er det unge barn 
og kvinner som utsettes for 
vold og overgrep, for å ivareta 
familiens ære. Det er mange 
som holder ut med slik mis-
handling i svært mange år, og 
opprettholder en fasade i frykt 

Hadia Tajik, Foto: VG.no
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for hvilke konsekvenser det vil 
ha å dra. I stedet for å gå til pol-
itiet forsøkes det å løse saker in-
ternt, gjerne med hele storfam-
ilien. Det er flere som blir truet 
dersom de prøver å gå til politi, 
barnevern eller skole. Dersom 
en sak blir tatt opp av politiet, 
forsøker storfamilien å holde 
det alvorlige overgrepet unna 
rettsapparatet. Ofrene presses  
ofte til å trekke anmeldelser, 
eller å ikke vitne i retten. De of-
rene som likevel velger å varsle, 
blir utstøtt fra familien sin, og 
for flere fortsetter truslene selv 
om ektemannen eller annet 
familiemedlem blir dømt.

Foto: Regjeringen.no

Dette gjør at æresvoldDette gjør at æresvold blir 
vanskelig å bevise, og de fleste 
sakene må henlegges på bev-
ises stilling. I tillegg kan vold-
sutøveren være noen utenfor 
husstanden, og det kan ha blitt 
medvirket til utøvelse av noen 
som ikke bor i Norge. Det er en 
dyp kollektivistisk dimensjon 
ved æresrelatert vold, som den 
norske straffeloven overser. Det 
er blant annet mange som kan 
ha medvirket, selv om det kun

var én person som utøvde vold-
en. Videre er det etter norsk 
oppfatning slik at familien er de 
som utgjør husstanden. Det er 
også dette som er lagt til grunn 
i straffeloven § 282, som gir en 
opplisting av hva mishandling 
i nære relasjoner forutsetter. I 
sammenheng med æresrelatert 
vold er det ikke bare kjerne-
familien og husstanden som ut-
gjør «nære relasjoner».

I NorgeI Norge er retten til å bestemme 
over eget liv, grunnleggende. 
Enhver har rett til å leve sitt eget 
liv fri fra negativ sosial kontroll, 
æresrelatert vold, tvangsek-
teskap, kjønnslemlestelse og 
psykisk vold. Denne retten re-
flekteres både i nasjonal rett, 
og i internasjonale konvensjon-
er som Norge er forpliktet å 
følge. Selv om det strider mot 
norsk lovgivning, mennesker-
ettighetene og internasjonale 
konvensjoner, er det likevel 
eksempler på at den grunnleg-
gende friheten blir innskrenket, 
i Norge.

DetDet er et pågående tverrsek-
torelt samarbeid for å over-
komme og møte slike sammen-
satte utfordringer. Fra et rettslig 
standpunkt, er det særlig reg-
jeringens nasjonale handling-
splan – Frihet fra negativ sosial 
kontroll og æresrelatert vold 
(2021-2024) – innsatsområde 
3 som er relevant. Innsatsom-
råde 3 har som formål å styrke 
rettsvernet for utsatte personer. 
Det skal innføres en rekke til-
tak, herunder å gjennomføre 
en helhetlig juridisk utredning. 
Høsten 2021 ble det nedsatt et 
lovutvalg for å se samlet på de

juridiske problemstillingene i 
saker om negativ sosial kon-
troll, æresrelatert vold og 
tvangsekteskap. 

I april I april skal utvalget komme med 
sin utredning samt anbefalin-
ger. Det må kunne forventes en-
dringer som kan få betydning 
for hvordan man møter ofre, 
og hvordan man kan håndtere 
slike saker på en trygg og god 
måte. Utredningen må også 
kunne forventes å få en reell 
betydning for utvikling av blant 
annet straffeloven, slik at den 
er treffende for de tilfeller den 
skal ramme. I tillegg til at politi 
og påtalemyndighet kan få en 
bedre forståelse av fenomenet.
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Plagiatnoia? 
Tekst av: Regine Kaspara Sæther RostadTekst av: Regine Kaspara Sæther Rostad

Mange studenter har kjent på engstelse og stress knyttet til temaet plagiat, særlig i lys av de siste ukers 
mediesaker der etablerte stortingspolitikere har blitt anklaget for eksamensjuks. Det er liten tvil om at 
fusk er uakseptabelt, men hvor går egentlig grensa for fusk? Kan dagens jusstudenter levere en tekst 
som består dagens plagiatkontroll, men miste jobben om 10 år fordi teksten gjennomgås på nytt? Er det 
noen grunn til bekymring når man selv vet at man ikke har jukset? 

Jeg vetJeg vet at mange kan kjenne 
seg igjen i litt høyere puls rett 
før man trykker “Lever”. Tank-
ene spinner, kan jeg ha sitert en 
setning fra pensumboka en sen 
eksamenskveld i koffeintåka, 
uten å ha henvist til den? Har 
jeg diskutert semesteroppgaven 
litt vel mye med studiekompis-
en, kanskje vi har noen like for-
muleringer? Kommer de og tar 
meg nå? Blir jeg utvist? Innerst 
inne vet man jo at man ikke har 
plagiert verken en medstudent 
eller pensumforfatteren, men 
den lille frykten står der på 
skuldra og puster deg i nakken 
likevel. Når en minister kan 
stemples som juksemaker i me-
dia, men samtidig hardnakket 
påstå at det ikke var med vilje, 
da kan vel det skje med meg 
også? Eller? 

Så kommer du på at selvplagiat 
også er en greie. Du kan bli ut-
estengt fra universitetet for å ha 
sitert deg selv, uten henvisning. 
Ironisk nok, anket staten en sak 
om selvplagiat til Høyesterett, 
bare dager før forsknings- og 
høyere utdanningsminister-
en selv gikk av som følge av 
fusk. Jeg har jo overhodet ikke 
kontroll på alle tekster jeg har 
skrevet, er det juks å  ubevisst 
gjenta seg selv?

Jeg har kontaktet prodekan for 
utdanning, Signe Busch, som 
har fortalt meg litt om plagiat, 
hvordan plagiat oppdages og 
gangen i en fuskesak. 

Hva er egentlig eksamens-Hva er egentlig eksamens-
fusk og hvordan oppdages fusk og hvordan oppdages 
det?det?
Busch forteller at du finner 
fuskereglene i universitets- og 
høyskoleloven § 4-7 som angir 
at eksamen eller prøve kan an-
nulleres dersom det har fore-
kommet fusk, og videre i § 4-8 
som gir hjemmel for utesten-
gelse. I forskrift om studier og 
eksamener ved UiT § 45 første 
ledd listes det opp flere eksem-
pler på fusk, deriblant å “pre-
sentere andres arbeid som sitt 
eget” og å sitere eller benytte 
kilder “uten tilstrekkelige hen-
visninger”. Lista i § 45 er ikke 
uttømmende, men slik jeg ser 
det er den nok dekkende for de 
fleste fusketilfeller. Både loven 
og forskriften er noen få 

Foto: Aalborg Universitet

tastetrykk unna i lovdata (for 
de som vil fordype seg litt i te-
maet).

De fleste studenterDe fleste studenter er klar over 
at en innlevert eksamenstekst 
vil kjøres gjennom et plagiat-
program. UiT, inkludert Det 
juridiske fakultetet, benytter 
programmet Ouriginal for slik 
plagiatkontroll. Besvarelsen din 
sammenlignes med blant annet 
pensumlitteraturen og tekster 
på internett, men også besvarel-
ser som tidligere er levert både 
ved egen og andre institusjoner, 
også utenfor Norge. Busch for-
teller at det ikke differensieres 
mellom hvilke tekster som 
plagieres. Det er altså like al-
vorlig å plagiere en medstudent 
som å plagiere faglitteratur. 
Selv om besvarelsen din ikke 
gir noe stort utslag på Ourigi-
nal sin plagiatsjekk, forklarer 
Busch at sensorene uansett er 
oppmerksomme på eventuelle 
uregelmessigheter.

Jeg har lest om likhetsprosenter 
i mediasakene, og lurt på hvor 
stor prosentlikhet som egentlig 
er mistenkelig. Busch ønsker 
ikke å gå ut med en nøyaktig 
prosent for når mistanke om 
plagiat reises. Hun mener dette 
kan gi en opplevelse av falsk
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trygghet, og forklarer at du i 
noen tilfeller kan ha 50 % tek-
stlikhet uten at det er snakk om 
plagiat, og i andre tilfeller ha 10 
% likhet og åpenbart ha fusket. 
Likhetsprosenten er med andre 
ord ikke avgjørende for om det 
foreligger plagiat, selv om den 
kan være en indikator. 

- Plagiatkontrollverktøyet vil 
oppgi likhet uavhengig av om 
du har riktig kildehenvisning 
eller ikke. I en oppgave med 
50% likhet kan det være svært 
mange sitater som gir tekst-
likheten, men ved nærmere 
kontroll kan disse være rik-
tig markert med sitattegn og 
kilder, og dermed er det ikke 
snakk om plagiat. I slike tilfeller 
har studenten utvist lav grad av 
selvstendighet, men ikke fus-
ket. Derfor gjøres det alltid en 
manuell kontroll av mistenke-
lige resultater fra Ouriginal, for 
å se nærmere på om tekstlikhe-
tene kan kategoriseres som fusk 
eller ikke, forklarer Busch.

Hva skjer egentlig, om Hva skjer egentlig, om 
besvarelsen din vekker besvarelsen din vekker 
mistanke?mistanke?
Ved mistanke om fusk, vil sak-
en først vurderes av eksamen-
sleder. Dersom eksamensleder-
en mener at det kan være snakk 
om fusk, diskuteres saken i 
fakultetets fuskeutvalg. Fuske-
utvalget består av eksamen-
sleder, prodekan for utdanning 
og en rådgiver fra studiead-
ministrasjonen. Studenten får 
mulighet til å møte fuskeutval-
get, høre om mistanken og 
bidra til å opplyse saken. Der-
etter sendes saken, inkludert 

alle saksdokumenter, til Seks-
jon for studieadministrasjon 
(SSA). Det er altså SSA som 
avgjør om det skal reises sak, 
ikke sensoren din. 

Dersom SSADersom SSA mener at det er 
grunnlag for å reise disiplinær-
sak, vil saken gå videre til 
Nemnda for studentsaker ved 
UiT (tidligere kalt Klagenemn-
da). Her er det viktig å merke 
seg at studenten alltid varsles og 
får rett til å uttale seg om sak-
en. Dersom sak om utestengn-
ing er reist, har studenten også 
rett til å la seg bistå av advokat. 
Det høres kanskje ut som en 
skummel utgift, om du har hørt 
rykter om advokaters timesats-
er, men frykt ikke. Advokatbi-
standen skjer på universitetets 
regning, jf. universitets- og 
høyskoleloven § 4-8 femte ledd. 
Selv om du er mistenkt for 
fusk, kan du fortsette studi-
ene som vanlig. Den aktuelle 
eksamensbesvarelsen vil også 
sensureres som vanlig, så du vil 
få vite hvilken karakter du har 
fått. Dersom det senere fattes 
et fuskevedtak som sier at du 
har jukset på den aktuelle ek-
samenen, kan resultatet ditt an-
nulleres og du kan utestenges 
fra studiene for en gitt periode.

Hva skjer om du blir tatt for Hva skjer om du blir tatt for 
eksamensfusk?eksamensfusk?
Det følger av universitets- og 
høyskoleloven § 4-7 første ledd 
at Nemnda for studentsaker 
kan annullere eksamen dersom 
det foreligger forsettlig eller 
grovt uaktsom fusk. Du kan 
også utestenges fra universite-
tet og fratas retten til å gå opp 

til eksamen ved andre universi-
teter i inntil ett år, jf. § 4-8 tred-
je ledd. Det er først fra vedtak-
stidspunktet at utestengelsen 
gjelder, så om du for eksempel 
har avgitt eksamener under 
saksbehandlingen, vil disse re-
sultatene bli stående. 
 
Busch påpeker at fuskevedtak 
kan påklages. Klage må frem-
settes senest 3 uker fra stu-
denten fikk vite om vedtaket. 
SSA forbereder klagesaken 
og sender den til Nemnda for 
studentsaker. Nemnda kan op-
pheve eller endre det opprin-
nelige vedtaket, eller la vedtaket 
stå uendret. I sistnevnte tilfelle, 
vil saken sendes til den nasjon-
ale felles klagenemnda for be-
handling. 

Hvor vanlig er egentlig fusk-Hvor vanlig er egentlig fusk-
esaker?esaker?
Jeg har fått litt interessant statis-
tikk fra Busch. Hvert studieår 
leveres det ca. 1800 besvarels-
er ved Det juridiske fakultetet 
som er skrevet hjemmefra. Om 
man inkluderer skoleeksamen-
er er tallet ca. 3000. I løpet av 
2020, 2021 og 2022 til sammen, 
er det reist kun 16 fuskesaker 
ved Det juridiske fakultet. Av 
rundt 5400 besvarelser skrevet 
hjemmefra og 9000 besvarelser 
totalt, har altså kun 16 ført til at 
det reises sak. Så det er kanskje 
ikke så stor grunn til bekym-
ring?
Om man vil lese mer fuskesak-
ene som behandles av Nemnda 
for studentsaker, kan man lese 
nemndas årsrapport som er of-
fentlig tilgjengelig. Den finnes 
ved et kjapt lite google-søk. 
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På spørsmålPå spørsmål om en student 
kan tas for plagiat av en tekst 
studenten aldri har lest, svarer 
Busch at hun ikke kan tenke 
seg at det er mulig. Hun hen-
viser til både skyldkravet og at 
det er nærmest utenkelig at det 
kan oppstå en så stor grad av 
tekstlikhet med en tekst man 
aldri har lest. Hun henviser 
videre til UiT sine nettsider 
hvor det står at “Forsett vil si 
at studenten med viten og vilje 
har benyttet seg av uredelige 
metoder for å oppnå resultater 
på eksamen. Med grov uakt-
somhet forstås en kvalifisert 
klanderverdig opptreden som 
foranlediger sterke bebreidel-
ser for mangel på aktsomhet. 
En student som i ren vanvare, 
uaktsomt, har opptrådt 

på en uredelig måte vil altså 
ikke kunne straffes etter disse 
bestemmelsene.”. 

SkyldkravetSkyldkravet gjelder også for 
selvplagiering, så spørsmål om 
plagiat oppstår ikke ved tilfeld-
ige tekstlikheter. Noen ganger 
kan likheter ha naturlige 
forklaringer, for eksempel der 
visse læresetninger brukes av 
hele det juridiske fellesskapet, 
uten at man vet helt hvor de 
kommer fra. I slike tilfeller er 
det ikke noe klanderverdig ved 
likhetene
Det er for øvrig verdt å merke 
seg at adgangen til annullering 
ikke foreldes, jf. universitets- 
og høyskoleloven § 4-7 fjerde 
ledd. Selv om du skulle slippe 
unna med juks i dag, kan det 

altså få konsekvenser i frem-
tiden. Det tryggeste (og mest 
moralske) er nok uansett å 
styre unna plagiering og fusk 
for øvrig. 

For å unngå plagiatanklagerFor å unngå plagiatanklager, 
har Busch et klart råd: utvis 
akademisk redelighet. Det er 
bedre med en henvisning for 
mye enn en henvisning for lite. 
Fortell hvor tankene kommer 
fra, og ha riktige og presise 
henvisninger! 

Hva kan vi tilby deg?
wr.no/karriere

Sjømattrainee  Digital trainee  Shipping  
Offshore-trainee

International  
Internship Program

Ordinært  
traineeopphold

OSLO  |  BERGEN  |  STAVANGER  |  LONDON  |  SHANGHAI  |  SINGAPORE
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Hva kan vi tilby deg?
wr.no/karriere

Sjømattrainee  Digital trainee  Shipping  
Offshore-trainee

International  
Internship Program

Ordinært  
traineeopphold

OSLO  |  BERGEN  |  STAVANGER  |  LONDON  |  SHANGHAI  |  SINGAPORE

1. Hva heter Netflix-dokumentaren som handler om en rik ung mann som forførte og svin-1. Hva heter Netflix-dokumentaren som handler om en rik ung mann som forførte og svin-
dlet kvinner på nettet? dlet kvinner på nettet? 

2. Hva heter det høyeste fjellet i Troms, og hvor høyt er det (målt i moh)? (+- 100 m gir po-2. Hva heter det høyeste fjellet i Troms, og hvor høyt er det (målt i moh)? (+- 100 m gir po-
eng)eng)

3. Hvilke farger er det på den originale Red Bull-logoen, på henholdsvis oksene og sirkelen 3. Hvilke farger er det på den originale Red Bull-logoen, på henholdsvis oksene og sirkelen 
i midten?i midten?

4. Sandra Borch har nylig trådt av som forsknings- og høyere utdanningsminister, men 4. Sandra Borch har nylig trådt av som forsknings- og høyere utdanningsminister, men 
hvilken ministerpost hadde hun før dette (2021-2023)?hvilken ministerpost hadde hun før dette (2021-2023)?

5. Hvilken karakter beskrives slik i retningslinjene for karaktergiving for juridiske fag på 5. Hvilken karakter beskrives slik i retningslinjene for karaktergiving for juridiske fag på 
UiT sine nettsider: “En akseptabel prestasjon med noen vesentlige mangler. Kandidaten UiT sine nettsider: “En akseptabel prestasjon med noen vesentlige mangler. Kandidaten 
viser en grad av vurderingsevne og selvstendighet.”viser en grad av vurderingsevne og selvstendighet.”

6. Hva kalles krysningen mellom esel (hanndyr) og hest (hunndyr)?6. Hva kalles krysningen mellom esel (hanndyr) og hest (hunndyr)?

7. Det har tidligere vært forbudt å bruke skateboard (rullebrett) i Norge i over 10 år. Nevn 7. Det har tidligere vært forbudt å bruke skateboard (rullebrett) i Norge i over 10 år. Nevn 
ett år dette forbudet gjaldt.ett år dette forbudet gjaldt.

8. Hva er den mest populære twist-biten ifølge Freias løsvektsalg i butikken på Karl Johan 8. Hva er den mest populære twist-biten ifølge Freias løsvektsalg i butikken på Karl Johan 
(tall fra 2012)? (tall fra 2012)? 

9. I anledning Valentinsdagen, hva betyr egentlig mørkerosa, gule og røde roser?9. I anledning Valentinsdagen, hva betyr egentlig mørkerosa, gule og røde roser?

10. Hvor mange faste dommere har Høyesterett (inkludert justitiarius)?10. Hvor mange faste dommere har Høyesterett (inkludert justitiarius)?

QUIZ
Fasit
1. Dokumentaren heter Tinder-svindleren (The Tinder Swindler på engelsk).  
2. Jiehkkevárri - 1834 moh
3. Oksene er røde, mens sirkelen i midten er gul.
4. Hun var landbruks- og matminister.
5. Karakteren D
6. Avkommet av en eselhingst og en hestehoppe kalles muldyr, mens avkommet av en hestehingst og en eselhoppe 
kalles mulesel. 
7. Forbudet gjaldt fra 1978 til 1989. 
8. Banantwisten 
9. Mørkerosa roser betyr takknemlighet, gule roser betyr lykke og glede og røde roser symboliserer som kjent 
kjærlighet. 
10. Høyesterett har 20 dommere.

Av: Regine Kaspara Sæther Rostad
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Tusen takk Jurfak!<3Tusen takk Jurfak!<3
Forfatter: Marte Kirkerud Forfatter: Marte Kirkerud 

Jurfak ga studentene på tredje avdeling (og de som tok opp metodeeksamen) tidenes 
julegave. Annullert eksamen, ny eksamen første dag etter juleferien, verdens lengste 

domsanalyse og en rotete semesterstart. Med dette vil jeg takke dere<3 

Tusen takk for at eksamen ble annullert!Tusen takk for at eksamen ble annullert!
Det er ikke slik at vi hadde brukt mye tid og energi på eksamensforberedelsene. I forkant 
av eksamen hadde vi ikke ofret søvn, livsglede og vårt sosiale 
liv for å lese. Vi hadde ikke stresset mot eksamen i flere uker, 

og vi var heller ikke klare og gledet oss til å bli ferdig. 

Det er heller ikke slik at vi forventer at utvalget som godkjen-
ner eksamener har kontroll over tidligere gitte oppgaver. Ut-
valget hadde tross alt hele (omtrent) 4 metodeeksamener å 
holde styr på! Noen av oppgavetekstene var til og med mer 
enn en linje lang, så det ville vært urimelig å forvente at ut-

valget hadde kontroll. 

Tusen takk for at dere forlenget eksamenssesongen som vi er så glade i!Tusen takk for at dere forlenget eksamenssesongen som vi er så glade i!
Det er ingenting som er så fint som eksamenssesong og vi er 
så glade for at vår ble ekstra lang! Særlig at den gikk over ju-
leferien. Det er ingenting som er så fint som å ha eksamen 
hengende over seg i jula<3 Vi er jo tross alt hardtarbeidende 
jusstudenter. Vi hadde jo uansett planlagt å lese i jula! Det er 
ikke slik at vi hadde sett frem til å ha en liten pause fra jussen 
etter et tungt semester<3 Det var så koselig å sitte å lese de 
siste dagene i juleferien i stedet for å tilbringe tid med familie 

og venner hjemme.

Tusen takk for tidenes semesterstart! Tusen takk for tidenes semesterstart! 
Årets semesterstart var ikke myk og behagelig, men heller 
som et hardt slag i trynet. Tusen takk, ingenting er så op-

pfriskende som å bli slått i bakken! 

Takk for tidenes eksamensoppgave! Ingenting er som å få 
en uendelig lang dom å analysere. Det er ikke slik at man 
skulle hatt mere tid på eksamen når det tok en dag å skjønne 
dommen. Dette virket absolutt ikke som en hevnaksjon fra 

fakultetet mot jusstudentene som sladra til VG<3
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Det er heller ikke slik at hjemmeeksamen er en tung eksamensform. Vi har jo tross alt 
flere dager på eksamen og vi kan jo ikke kaste bort et eneste øyeblikk på noe annet enn 
å tenke på eksamen. Vi blir ikke sliten av å jobbe med eksamensbesvarelsen 15-16 timer 
hver dag under eksamen. Vi er heller ikke sliten etter eksamen! Derfor er det null stress å 

forberede seg til undervisning dagen etter eksamen ble levert!

I tillegg må vi takke for at starten panterettfaget var helt optimal! Det var koselig å få 
forelesningene avlyst for så å få beskjed fredag ettermiddag at forelesningene ble digi-
tale. Vi hadde jo da to dager (pluss helga for de særlig interesserte) på å se 10 timer med 
forelesning og være klar til seminar. Det er absolutt ikke slik at vi følte oss uforberedte til 

seminar i det hele tatt<3

Seriøst: Seriøst: 
La 2024 være året dere skjerper dere, for nå er jeg og mine medstudenter lei. Vi har vært 
forvirret, lei oss, stresset og skuffet på grunn av dere. La jusstudentenes ønsker på ønske-

treet komme i oppfyllelse i år. 
Med dette vil jeg ønske det Juridiske Fakultet et godt nytt år i håp om at dere skjerper dere, 

for snart gidder jeg ikke mer<3



22 | JUS´T

Så du ønsker å bli Så du ønsker å bli 
høyesterettsdommer?høyesterettsdommer?  
Tekst av: Niklas KristoffersenTekst av: Niklas Kristoffersen

Mens Stortinget har et krav om representasjon basert på befolkning og areal, har Høyesterett in-
gen slik begrensning. Etter domstolloven § 55 andre avsnitt er det formelt kun et krav at Høyester-
ett bør rekruttere jurister med forskjellig yrkesbakgrunn. Videre er det av «vesentlig betydning» at 
høyesterettsdommere har «innsikt og engasjement i generelle samfunnsspørsmål»1.  Innstillings-
rådet bør også legge vekt på etniske kulturelle, sosiale, demografiske og livssynsmessige forhold2.  
Til tross for dette er 19 av landets 20 høyesterettsdommere utdannet ved UiO, og 17 dommere er 
født i Oslo (medregnet bærumområdet). Den siste dommeren er utdannet ved UiT. 

Ut ifra statistikken av dagens høyesterettsdommere er tilknytting til Oslo et uformelt kriterium. 
Hovedstaden har omtrent 700 000 innbyggere, og huser landets største juridiske lærested, de 
viktigste arbeidsplassene og landets administrasjon. Seksti prosent av medlemmene i den norske 
Advokatforening holder til i Oslo3.  Jusshovedstaden, Oslo, er også selvproduserende. Mange juris-
ter har foreldre som selv er jurister4.  Ett eksempel er Høyesterettsdommer Aage Thor Falkanger 
som har både en far og en bestefar som har gjort det bra innenfor jussen.

Kanskje jus er noe man kan få gjennom morsmelken? Kanskje jus er noe som ligger i osloluften 
som er med på å lage svært kompetente jurister, som «beskytter rettssikkerheten» til resten av 
landet? Så kompetente, at resten av landet ikke kan måle seg med oslofolket. Jeg tviler på at det 
hverken er juss i morsmelk eller osloluft - men utfra statistikken kan det virke slik.

Høyesterett har gjennom tidene bare hatt én høyesterettsdommer som har tatt embetseksamen 
ved UiT, og tre dommere som har tatt embetseksamen ved UiB. Resten av de 194 høyesterettsdom-
merne er i hovedsak fra UiO. Hvem er disse fire unikumene som har brutt all odds og forventning? 
Lite relevant er vell det. For det går tilsynelatende bra i Høyesterett sitt hus. 

Sammenlignet med Regjeringen og Stortinget har befolk-
ningen sin kritikk mot Høyesterett vært minimal. Avg-
jørelsene til Høyesterett slår rot i det norske folk, og er 
som regel fornuftige. Hvem kan vell da klage? Jeg klarer 
likevel ikke å legge bort problemstillingene. Selv om en 
domstol ikke trenger demografisk representasjon, vil en 
slik representasjon være en fordel for en Høyesterett som 
ønsker oppslutning i samfunnet for sitt mandat5.  Jeg me-
ner at Høyesterett i hvert fall bør gjøre et forsøk på å speile 
befolkningen.

1 innstillingsrådet for dommere 2018:14
2 innstillingsrådet for dommere 2018:16
3 https://doi.org/10.18261/nst.38.4.4, 2022.
4  Jusstudentens sosiale bakgrunn og yrkesplaner, 2010
5 https://doi.org/10.18261/nst.38.4.4, 2022.

JurFak UiO, Foto: UiO.no

Høyesterettsdommerne, Foto: HT.no

Advokatfirmaet Thommessen AS
Oslo • Bergen • Stavanger • London • thommessen.no

Thommessen blir stolt 
partner med Oslo Pride

I Thommessen jobber vi aktivt for å skape et miljø fritt for diskrimi-
ne ring, hvor alle skal kunne være seg selv på jobb. Gjennom et nytt 
samarbeid med Oslo Pride ønsker vi også å bidra til et samfunn hvor alle 
skal føle seg fri til å være den man er og elske den man vil.

Den frivillige organisasjonen Oslo Pride fremmer holdninger som 
mot ar beider diskriminering, hets og forfølgelse av skeive personer. I 
tillegg bidrar den til å synliggjøre skeives perspektiver i internasjonalt 
menneskerettighetsarbeid. Vi er stolt partner og skal bistå organisasjonen 
med juridiske pro bono-tjenester.

Foto: Ida Toldnæs/Oslo Pride
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Studiumet PPE («Philosophy, politics and economics”) har I Storbritannia fått kallenavnet 
«statsministerskolen», ettersom samtlige av landets statsministre har gått denne studieretnin-
gen. Kan man si at juss ved UiO er Norges «Høyesterettskole»? Rent historisk kan man nok trekke 
denne slutningen. Likevel kan man ikke trekke slutningen for langt. Juss ved UiB har vært til-
budt siden 1980, og Juss ved UiT siden 1997. Utdanningen ved UiT er muligens dermed for ungt 
for å lage jurister med den omfattende arbeidsbakgrunnen som kreves for å bli høyesterettsdom-
mer. Mer interessant er kanskje utdanningen ved UiB som har vært tilbudt siden 1980, og som 
dermed er «gammelt nok». 

Hva som er årsaken til at jurister fra og utdannet i Oslo favoriseres til Høyesterett er usikkert. 
Ønsket om å bli høyesterettsdommer er ikke forbeholdt oslofolk. Uansett årsakene til den 
nåværende skjevheten av sammensetningen av Høyesterett, bør man reflektere over behovet for 
en bredere tilnærming til rekruttering. En bevisst innsats for å speile befolkningen i domstolens 
sammensetning kan styrke tilliten og legitimiteten til rettsvesenet som helhet. 

Så du ønsker å bli høyesterettsdommer? Sett fra statistikken kan det oppstilles en klar fordel; 
dersom du ønsker å bli høyesterettsdommer burde du være så heldig å kunne vise til en fødsel-
sattest fra Oslo universitetssykehus, samt å vise til en juridisk embetseksamen fra UiO.

Advokatfirmaet Thommessen AS
Oslo • Bergen • Stavanger • London • thommessen.no

Thommessen blir stolt 
partner med Oslo Pride

I Thommessen jobber vi aktivt for å skape et miljø fritt for diskrimi-
ne ring, hvor alle skal kunne være seg selv på jobb. Gjennom et nytt 
samarbeid med Oslo Pride ønsker vi også å bidra til et samfunn hvor alle 
skal føle seg fri til å være den man er og elske den man vil.

Den frivillige organisasjonen Oslo Pride fremmer holdninger som 
mot ar beider diskriminering, hets og forfølgelse av skeive personer. I 
tillegg bidrar den til å synliggjøre skeives perspektiver i internasjonalt 
menneskerettighetsarbeid. Vi er stolt partner og skal bistå organisasjonen 
med juridiske pro bono-tjenester.

Foto: Ida Toldnæs/Oslo Pride
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Om å håpe at vi slipper å ha Norges Om å håpe at vi slipper å ha Norges 
mest leste masteroppgavemest leste masteroppgave
At Sandra Borch skulle bli felt for plagiat på masteroppgaven sin var ikke i mine 2024-predictions. Om 
det var i noen andre sine, blir jeg overrasket. Fredag 19.01 kom avsløringen fra E24 og «Oslo-studenten» 
om at deler av Borchs masteroppgave var kopiert fra andre studenters masteroppgaver. Den tidligere 
statsrådens masteroppgave er trolig en av Norges mest leste. Det er tilsynelatende en hedersbetegnelse, 
men det er i denne omgang det stikk motsatte. 

Borch leverte masteroppgaven sin på UiT i 2014. Da hun i august åpnet 
studieåret ved UiT og det juridiske fakultet, var det neppe mange andre 
enn Borch som visste at over 20 % av masteroppgaven hennes var klipt og 
limt fra andre masteroppgaver. Karakteren på masteroppgaven til Borch: 
D. Borch gikk av som forsknings- og høyere utdanningsminister samme 
dag. Uten å utbrodere mine politiske standpunkter, var ikke Borch min 
favorittminister, og uten å være for moraliserende; vi vet vel alle at det 
ikke er greit å lime inn andres arbeid i egne oppgaver uten å henvise?

UiT skal nå gå igjennom masteroppgaven til Borch på nytt. Plagiatet ble 
ikke oppdaget i 2014 av fakultetet, da oppgaver på den tiden ikke ble sjek-
ket opp mot oppgaver fra andre universiteter. Den tidligere forsknings- 
og høyere utdanningsministeren risikerer å få annullert mastergraden sin, og dermed miste tittelen sin 
som jurist. 

Bare noen uker før avgangen til Borch, ble det kjent at Kunnskapsdepartementet har anket avgjørelsen 
fra Borgarting Lagmannsrett, hvor en student ved Høgskolen i Innlandet ble frifunnet for selvplagiat. 
Departementet begrunnet anken med at en høyesterettsavgjørelse vil løse en rekke uklarheter rundt 
fusk, og vil kunne være en prinsipiell avgjørelse1. En kan jo begynne å 
lure på om Borch egentlig ønsket å se hvorvidt hennes egen oppgave had-
de stått i dag. Nå skal jeg ikke ta til orde for en konspirasjonsteori, men 
det er litt ironisk.

Kjerkol var heller ikke min favorittminister (les: jeg er ikke fra Narvik eller 
Lofoten). Dagen etter Borchs avgang, var det duket for en oppvaskrunde 
med Kjerkols masteroppgave fra 2019. Det foreligger rundt 100 «tekstlik-
heter» i Kjerkols masteroppgave2. Kjerkol mener selv det ikke er tale om 
plagiat, heller slurv. Saken ligger nå til dels i hendene til Nord Universitet 
om helseministeren må gå av eller ikke.

1 Arnesen, Mats (2024) «Anker fuskedom til Høyesterett» Khrono. Hentet fra: https://www.khrono.no/anker-fuske-
dom-til-hoyesterett/839966
 2 Trædal, Torkjell J. Mfl. (2024) «Aftenpostens gjennomgang av Ingvild Kjerkols masteroppgave» Aftenposten. 

Sandra Borch, Foto: Stortinget.no

Ingvild Kjerkol, Foto: Stortinget.no

Forfatter: Kaja Kristine NjerveForfatter: Kaja Kristine Njerve
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Avsløringene om Kjerkol og Borch har vakt oppsikt langt utover UiTs og Nord Universitets gater. Hal-
vard Haukeland Fredriksen, professor ved UiB, tok til orde for en reform av masteroppgaven i juss3. 
Fredriksen mener studentene ikke skjønner hva poenget med en masteroppgave er. Vi studenter kan 
generelt komme unna med noen ukers arbeid, en trygg problemstilling og en C som vår avsluttende 
karakter. Det er de strukturelle forholdene ved masteroppgaven i juss som leder til at studenter lar seg 
friste til å bedrive fusk, mener Fredriksen. 

Det viser seg at fusk ikke er et utelukkende nasjonalt problem. En rekke politikere i andre land har 
også blitt felt for plagiat i universitetsoppgaver4. At Putins doktorgrad ikke er særlig god, og bærer 
preg av plagiat, er kanskje ikke overraskende. President Joe Biden har også blitt tatt for juks da han 
studerte juss. En kan jo begynne å lure på om det er et krav til politikere i inn- og utland om en tvil-
som akademisk bakgrunn. I den forbindelse er det fengslende å se hva slags masteroppgaver politik-
erne som representerer oss har skrevet. Sofie Marhaug (R) skrev for eksempel en masteroppgave med 
tittelen «Uhyrlige scener i Franz Kafkas Der Verschollene og Der Proceß»5.

På UiTs nettsider anslår de at det er rundt 50 fuskesaker i året, hvor det i en stor del av tilfellene ble 
fastsatt en reaksjon. I 2022 var det 7 saker ved det juridiske fakultet. Med forbehold om at jeg ikke har 
utført en statistisk undersøkelse, er det vel en overrepresentasjon blant statsrådene (?). Regjeringen 
består av 18 statsråder, hvorav to (om ikke flere) trolig har fusket.

Dersom noen fortsatt er usikre, følger det klart av ordlyden i Forskrift om studier og eksamener ved 
UiT § 45 første ledd at fusk omfatter blant annet å presentere andres arbeid som sitt eget og å sitere 
kilder uten tilstrekkelige kildehenvisninger. 

For å ende på den lyse siden, kan vi lære av Borch og Kjerkols feil. Vi får rett og slett konstatert at 
plagiat ikke er greit, og følge med på hva universitetene foretar seg. En ting som er sikkert: loven er lik 
for alle (bare ikke når det gjelder politikere).

For ordens skyld: jeg har forsøkt å sitere korrekt, og fikk 0 % plagiat på en gratis, engelsk plagiatkon-
troll. Videre undersøkelse finner jeg ikke nødvendig. 

3 Fredriksen, Halvard Haukeland (2024) «Etter Borch saken: Masteroppgaven i juss må reformeres». Rett24. Hentet fra: 
https://rett24.no/articles/etter-borch-saken-masteroppgaven-i-juss-ma-reformeres

4 Kagge, Gunnar (2024) «Sandra Borch er ikke alene. Mange statsråder og statsledere jukset i utdannelsen sin». Aftenpos-
ten Hentet fra: https://www.aftenposten.no/verden/i/0QmkRJ/sandra-borch-er-ikke-alene-mange-statsraader-og-stat-
sledere-jukset-i-utdannelsen

 5 Jacobsen, Hanne Østli & Time, Jon Kåre (2024) «Kanskje er mastersyken slett ikke så syk som kritikerne skal ha det til. 
Morgenbladet. Hentet fra: https://www.morgenbladet.no/aktuelt/2024/01/26/kanskje-er-mastergraden-slett-ikke-sa-syk-
som-kritikerne-skal-ha-det-til/
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Gruppebilde styret

Styret 23/24
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I forbindelse med at styreperioden er over og nye verv skal velges, avholder vi gen-
eralforsamling den 13. februar! Dermed vil vi presentere styret, og dere kan lese 

hvordan det har vært å ha vervene. Vi oppfordrer alle til å møte på generalforsam-
lingen, og til å stille til verv dersom man er interessert i det.

Vervene i Juristforeningen! 

Vilde H.: Leder

Hei!  
 
Mitt navn er Vilde Iversen Herland, og jeg har i styrepe-
rioden 2023/24 hatt Ledervervet i Juristforeningen.  
 
Som leder representerer man foreningen utad, og har 
ansvar for å passe på at foreningen får gjennomført 
alle planlagte arrangementer. En har også ansvar for 
styremøter, og å holde en løpende dialog med forenin-
gens hovedsamarbeidspartner. Ettersom Juristforenin-
gen i Tromsø er en selvstendig og lokal forening, får en 
gjennom ledervervet en unik mulighet til å forme og vi-
dereutvikle foreningen.  
 
Gjennom å arrangere manuduksjoner, fester m.m. bidrar 
foreningen til å bedre både det faglige og sosiale miljøet 
på jusstudiet i Tromsø. Gjennom min tid i foreningen 
har jeg tilegnet meg god erfaring med å jobbe i team, 
samt fått nye vennskap på tvers av avdelingene.  
 

Mille Mille ::  NestlederNestleder

Hei!  
 
Mitt navn er Mille Sofie Torvund og jeg har i denne 
styreperioden vært nestleder i Juristforeningen.  
 
Det er et ganske avslappet verv hvor du bistår lederen 
der det skulle trengs. Blant annet fører man referater fra 
styremøtene og bestiller styregenser!  
 
I tillegg har man ansvar for å planlegge sosiale happen-
ings innad i styret, f.eks julebord, sommeravslutning 
osv. Det er et fint verv for deg som har lyst på ledererfar-
ing, uten å gå all in som leder! 
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Astrid: Fadderuka

Jeg heter Astrid Furnes og har i 
denne styreperioden hatt vervet 
som faddersjef. Vervet går hov-
edsakelig ut på å planlegge og 
gjennomføre juristforeningens 
fadderuke. Det er tradisjon at 
jusstudentene har en egen fad-
deruke-ordning, uavhengig av 
UiT sin.  
 
Arbeidsoppgavene er å lage fad-
dergrupper, bestille inn I <3 JUS 
t-skjorter, arrangere fester og an-
dre arrangementer. I tillegg har 
man hovedansvaret for fadder-
barn og faddere under hele fad-
deruken. Vervet ville ikke gått så 
bra uten god hjelp av min nest-
sjef Kaia Liljegren. Hun hjelp 
meg i tiden før og under selve 
fadderuken. Det var også fint å ha 
styret i ryggen som hjalp meg ved 
behov. På denne måten følte jeg 
aldri at jeg stod helt alene med 
ansvaret.  
 
Faddersjef var en utrolig spen-
nende rolle som har gitt meg mye 
kunnskap om ansvar og organise-
ring. Det beste med vervet er at 
jeg fikk muligheten til å bli kjent 
med mange av de nye studen-
tene. I tillegg fikk jeg mange nye 
vennskap på min egen avdeling. 
 
Mitt beste tips for at vervet skal 
gå så bra som mulig er å ha en god 
plan, starte tidlig og være struk-
turert.

Hårek: Alpintur

Jeg heter Hårek Folkenborg og har 
hatt vervet som alpintursjef i Ju-
ristforeningen.  
 
I dette vervet har jeg hatt ans-
varet for å arrangere den årlige 
skituren til Levi (Turen kan også 
være til et annet skiresort, men 
Levi er desidert mest populær). 
Ansvaret innebærer at man book-
er hytter og buss for deltakere, og 
fikser med organisering i forbind-
else med turen.  
 
Arbeidsoppgavene består for det 
meste av e-post-korrespondanse 
med de som leier ut hyttene i Levi 
og de som ordner busstransport 
til og fra Levi. Dette er kontakt-
personer som allerede er godt 
vant med vår årlige studietur, og 
som er lette å forholde seg til.  
 
På selve turen handler det om å 
sørge for at alt går riktig for seg og 
at det blir en trivelig busstur frem 
og tilbake. I tillegg til hovedansva-
ret for Levituren er det flere andre 
arbeidsoppgaver du kan ta fatt i 
innad i Juristforeningen. Dette 
kan for eksempel være å stå på 
stand, bidra i forkant av festene 
eller å hjelpe til på manuduksjon.  
 
Vervet er ikke særlig tidskrevende, 
og gir deg en solid mulighet til 
å bli kjent med flere hyggelige 
og engasjerte folk på tvers av 
avdelingene.

Niklas: Økonomiansvarlig

Mitt navn er Niklas Kristof-
fersen, og jeg har hatt vervet 
som økonomiansvarlig i to 
styreperioder. Vervet går ut 
på å ivareta den økonomiske 
driften til foreningen. Hove-
doppgavene går ut på å føre 
regnskap over utgifter og 
inntekter etter foreningens 
daglige drift. Samt utføre 
alle betalinger og fakture-
ringer.  
 
Vervet innebærer også utar-
beiding av budsjett ved slut-
ten av styreperioden. Vervet 
krever struktur, oversikt 
og kommunikasjon. Som 
økonomiansvarlig er man en 
nøkkelperson som samar-
beider med alle de andre ver-
vene. Rollen gir god erfaring i 
samarbeid med andre, økon-
omisk planlegging, rapport-
ering og styring.
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Oda: Markedsføring

 Jeg heter Oda Mathilde, og har i peri-
oden 2023-2024 vært markedsførings- 
og IT-ansvarlig for Juristforeningen i 
Tromsø.  
 
Mitt verv omhandler i hovedsak å 
promotere Juristforeningen, og hol-
de styr på det som har med IT å gjøre. 
Jeg har ansvar for E-post domenet, og 
for nettsiden vår, og oppdatering av 
denne, slik at all informasjonen som 
finnes der stemmer overens med det 
nåværende styret.  
 
Promotering omfatter å fremme alle 
arrangementer og aktiviteter som vi 
gjør på våre SoMe-plattformer. Dette 
innebærer å opprette facebook-ar-
rangementer og å sammenfatte infor-
masjon til arrangementstekster osv. 
Litt av tiden går også til å lage plakater 
eller «headere» til de ulike arrange-
mentene, som postes på Facebook, 
Instagram og som Instastory. Når jeg 
lager slike plakater, så kan jeg bruke 
min kreativitet til å lage noe fint som 
mange vil få se, samtidig som jeg må 
sørge for å distribuere informasjonen 
på en god måte. Jeg tar også bilder, og 
legger til hva som skjer under Jurist-
foreningens arrangementer.  
 
Det morsomste med vervet har nok 
vært å få bli kjent med alle i styret. Jeg 
har samarbeidet med stort sett alle 
sammen på et eller annet tidspunkt. 
Jeg har også fått være kreativ, og følt 
på mestring gjennom alt jeg har lært i 
vervet. 

Nora: Campus

Mitt navn er Nora Sofie 
Lindquister, og jeg har hatt 
vervet som campussjef i 
denne styreperioden. Min 
hovedoppgave har vært å ar-
rangere påskeeggjakt og jul-
estrømpejakt.
 
Av erfaring kan jeg si at å 
stille til verv i Juristforenin-
gen er en berikende opplev-
else med mange fordeler! Å 
inneha et verv utfordrer deg 
til å utvikle nye ferdigheter, 
og du får verdifull erfaring 
med samarbeid i team.  
 
Det sosiale fellesskapet gir 
deg også muligheten til å 
utvide nettverket ditt, og bli 
kjent med mange nye men-
nesker. Vervet er samlet sett 
svært givende, og passer en 
kreativ sjel som ønsker å bli 
del av et inkluderende og 
engasjerende miljø sammen 
med de øvrige styremedlem-
mene.  
 
Jeg har stortrivdes i styrepe-
rioden 23/24, og ønsker det 
nye styret masse lykke til!

Grethe: Fest

Mitt navn er Grethe Østgård, jeg 
går 3. avdeling og har den siste peri-
oden hatt vervet som festsjef.  
 
I år har vi arrangert piller og para-
grafer, back to school-fest i fad-
deruken, halloweenfest og skal 
snart i gang med pj-fest.  
 
I år fikk vi også inngått samar-
beid med Heidis, som har gjort 
vervet mye enklere og åpnet flere 
muligheter for arrangering av fes-
ter. Utover dette deltar man på so-
siale sammenkomster med styret 
også.  
 
Vervet går i hovedsak ut på å arran-
gere fester for jussen som hallow-
eenfest, piller og paragrafer og flere 
andre. Det er et veldig morsomt 
verv dersom du liker å bidra til det 
sosiale på studiet! 
 
Juristforeningen har per nå tett 
samarbeid med Heidis som gjør at 
det ikke er et veldig tidskrevende 
verv og dermed lett å kombinere 
med studiet. Ellers står man fritt til 
å komme med egne ideer til fester 
eller sosiale arrangementer 
 
 Man er også behjelpelig til de an-
dre i vervet og bidrar der det trengs, 
som for eksempel ved banketten til 
jur.cup 
 
Gjennom styreperioden blir man 
også godt kjent med andre student-
er på tvers av avdelingene, noe som 
er veldig hyggelig.



30 | JUS´T

Sjervin: Layout Jus’t

I fjor ble jeg redaktør og lay-
out-ansvarlig for Jus’t som er 
tidsskriftet for studentene på 
JurFak. 

Vervet går ut på å planlegge, 
forberede og sette sammen ma-
gasinet. Selv om «layout-ans-
varlig» kan høres litt skummelt 
ut, er det ikke stort mer enn at 
man setter sammen tekster og 
bilder til et leselig blad med 
litt kreative innskudd. Jus’t 
er ekstremt lavterskel og man 
står fritt til å utforme bladet 
slik man selv ønsker. 

Noe av det beste med vervet er 
engasjementet på PJ når nyes-
te utgave er kommet ut. Det 
er noe eget å se at Jus’t og vårt 
arbeid er et bidrag til et sosialt 
avbrekk i studentenes hverdag. 

På redaktørmøtene blir man 
kjent med folk på tvers av 
avdelinger, noe jeg synes er ek-
stra stas. Ved å sitte i styret til 
Juristforeningen har jeg blitt 
kjent med mange nye menne-
sker, og vervperioden har vært 
et sosialt tilskudd i hverdagen 
min.

June: JuVel

JuVel-aksjonen har vært fast 
tradisjon på UiT siden 2014, og 
innebærer at Juristforeningen 
hvert år arrangerer en innsam-
lingsaksjon der inntektene går til 
en veldedig organisasjon i Nord-
Norge. Aksjonen arrangeres av 
jusstudenter, men inkluderer alle! 
JuVel-feirer altså 10 år i år.  
  
Det som er så utrolig givende og 
gøyalt med JuVel-uken er at det 
foregår så mange arrangementer. 
Først og fremst er det svært so-
sialt. Som JuVel-leder har du en 
av de få styrevervene som får sette 
sammen en egen underkomité.  
 
Som leder av JuVel får man velge 
hvilken ideelle organisasjon i 
Nord-Norge som det skal samles 
penger til. Av erfaring blir de ut-
valgte svært beæret av å få midler, 
samlet inn av flinke stå-på-stu-
denter. Sist, men ikke minst får 
man en helt egen følelse av å gjøre 
noe så fint for noen andre, kun 
basert på sosiale, morsomme og 
trivelige arrangementer! 
 
Etter corona har også JuVel bare 
blitt større og større for hvert år, 
og det er veldig gøy å se anerk-
jennelsen den har på fakultetet 
(og utenom). Som leder står man 
selvsagt fritt til å velge hvilke ar-
rangementer man ønsker å in-
kludere i aksjonen, men det skal 
sies at samtlige av dem allerede 
er svært populære og etablert (vi 
gleder oss allerede til ny bingo, 
hihi)!  
 
La JuVel leve xoxo <3  

Vilde: Marked, Jus’t

Jeg har denne styreperioden hatt 
markedsansvaret for Jus´t.  
 
Det innebærer å ta kontakt med ulike 
firma for annonser, organisere redaks-
jonsmøter, i tillegg til å ordne med fak-
turering til firma og betaling til våre 
flinke journalister.  
 
Det å få inn annonser har vært gøy og 
krevende. Jeg sender ut mail, men som 
oftest setter jeg meg også ned for å purre 
ved å ringe ut til hvert enkelt firma. Og 
det å ha litt kontakt med HR-ansvarlig i 
firmaer før ALD er jo alltids en icebreak-
er på intervju ;)  
 
Jeg fått mange bekjentskaper på jur-
fak, både medstudenter men og snille 
ansatte! Vi har hatt gode møter, med 
sjokoladeboller og diskusjoner om hva 
vi vil ha med i magasinet. Våre engas-
jerte og flinke journalister er nok det jeg 
kommer til å savne aller mest. 
 
Jeg har også skrevet noen artikler. 
Noen skrev jeg alene, men har også fått 
muligheten til å samskrive med flere av 
journalistene.  
 
Som redaktør av Jus´t er man del av Ju-
ristforeningen. Vi samarbeider på tvers 
av stillinger, og har fellesvors før juss-
festene.  
 
Vervet har vært et fint avbrekk i stud-
iehverdagen, og gitt meg et minnerikt 
år<3  
 
Takk til de fine folkene i Juristforenin-
gen og alle som har bidratt med Jus´t!
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Max: Fag

Fra og med 2023 har jeg inn-
tatt rollen som fagsjef, en posis-
jon som bærer ansvaret for alle 
faglige arrangementer i Jurist-
foreningen.  
 
I løpet av året har vi organisert en 
rekke manuduksjoner innen ulike 
fag, fordelt over de ulike avdelin-
gene. Ikke minst, arrangerte vi en 
vellykket praktisk prosedyrekurs 
denne høsten. Fagsjefvervet tilbyr 
primært en hands-on erfaring i å 
håndtere diverse advokatfirmaer, 
og det gir deg en dyptgående 
forståelse for planlegging og op-
pfølging av faglige arrangement-
er.  
 
I tillegg til den verdifulle erfar-
ingen gir fagsjefvervet deg også 
kunnskap med å organisere og 
administrere faglige aktiviteter. 
Du får muligheten til å forme ditt 
eget år, da de fleste verv i Jurist-
foreningen gir deg den kreative 
friheten til å forfølge det du øn-
sker mest.  

Fagsjefvervet gir deg en unik plat-
tform for både personlig og faglig 
utvikling innen organisering av 
juridiske arrangementer, samti-
dig som det åpner muligheter for 
tett samarbeid med advokatmil-
jøet. 

Edvard: JurCup

Jeg heter Edvard Habberstad, og har 
i denne styreperioden hatt vervet 
som Jur.Cup-sjef i Juristforeningen.  
 
I løpet av denne styreperioden har 
jeg arrangert juridisk gymtime hver 
fredag i Krafthallen med godt op-
pmøte og bra engasjement. Det har 
variert mellom aktiviteter som vol-
leyball og futsal, med god tilretteleg-
ging fra Kraft.  
 
I september arrangerte jeg den årlige 
JurCup i form av en futsalturnering. 
Her deltok det en rekke lag som rep-
resenterte flere ulike avdelinger her 
på jussen. Jurcup ble en kjempesuk-
sess med god stemning i hallen og 
utdeling av kule premier. Turnerin-
gen ble avsluttet med en storslått 
bankett på Pust Café for alle som 
deltok på turneringen og de som øn-
sket å være med! Her ble det servert 
pizza og gratis alkohol til de som 
kom, og det var god stemning hele 
veien.  
 
Det er en egen facebook-side hvor 
det legges ut informasjon om gym-
timene fortløpende. Anbefaler alle å 
bli medlem av den, bare å søke opp 
«Juridisk gymtime»  
 
Etter to år som innehaver av vervet 
som Jur.cup-sjef har jeg gjort vervet 
til mitt eget, men ser nå mitt snitt til 
å levere stafettpinnen videre, og jeg 
gleder meg til å se hvordan Jur.Cup 
blir arrangert i fremtiden.

Marte: Isbjørnballet

Mitt navn er Marte Skjæggerud, 
og jeg har hatt vervet som isbjørn-
ballsjef denne styreperioden. Med 
dette vervet får man muligheten 
til å arrangere årets begivenhet 
for jussen, det tradisjonsrike isb-
jørnballet.  

Oppgavene består blant annet i 
å finne lokale, dato for ballet og 
eventuelt fotograf eller andre 
ting man vil ha med på arrange-
mentet. Man kan sette sammen 
en egen komité som er der for å 
hjelpe til, og jeg kan hvert fall si 
at jeg har satt utrolig stor pris på 
komiteen min i år. Jeg var selv 
med i komiteen i fjor, som gjorde 
at jeg fikk se hvor artig det var å få 
planlegge et slikt arrangement! 
 
Generelt har det å være med i 
styret til juristforeninga vært 
utrolig fint. Ikke bare er det flotte 
folk å lene seg på, som hjelper til 
der det trengs, men det er også et 
utrolig fint internt sosialt miljø. 
Man får også en større innsikt i 
de andre arrangementene som 
foregår, og hjelper til der andre 
trenger det. 
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DO’S & DON’TS 
- LEVI EDITION

Av alpintursjef Hårek Folkenborg

Badstua: Alle som deltok på Levituren i fjor vil kunne 
si seg enig i at det er lite som slår en øl med godt sel-
skap i badstua, enten det er før eller etter man har 
vært ute i bakken. Personlig synes jeg det er noe helt 
spesielt ved å kunne sitte i badstua og svette ut fyl-
leangsten fra dagen før, mens jeg sakte er i gang med å 
pådra meg enda mer fylleangst før dagen derpå.

DO’S : 

Stå i bakken: Uavhengig av om du er født med ski på 
beina eller har skiferdighetene til en forvirret tromsø-
turist, vil jeg anbefale deg å stå i bakken. Skibakkene 
er stilt med ulike vanskelighetsgrader, og det skal godt 
gjøres å ikke finne noe uoverkommelig. Det kan likev-
el være greit å ta det forsiktig. Dersom du går 2.avde-
ling kjenner du kanskje godt til hvordan det gikk med 
Peder Ås da han kastet seg ut i Riksgränsen sine svarte 
løyper. 

DON’TS : 

Ikke ødelegg noe!: I studietiden har jeg erfart hvor 
variende flere studenter presterer på kjøkkenet. Der-
som du er av den håpløse sorten kan det være greit å 
lære seg hvordan kjøkkenutstyr fungerer før du reis-
er avsted. Et tips fra meg er å lære seg hvordan man 
regulerer varmefunksjonen på kokeplatene, og kansk-
je aller helst hvordan man slår den av. Dette kan po-
tensielt spare deg for unødvendige erstatningskrav 
i fremtiden. Den viktigste huskeregelen er at du ikke 
skal gjøre noe med hyttene, som du ikke ville gjort mot 
din egen hybel.



JUS´T | 33Av: Erik Amundsen

Juristforeningens
alpintur til

Levi, Finland
29. februar - 3. mars, 2024

Unngå grøfta første dagen: Det er greit å være litt i siget, men husk også at turen varer i tre 
dager. Ikke drikk deg grøftefull første dagen dersom du har store planer om å gli gjennom 
Levis sorte løyper

Om du ser en plastikkfisk inne på 
Lift, la den være: På fjorårets tur 
hadde jeg en relativt ubehagelig på 
Lift, Levi sitt svar på Heidis. Jeg mot-
tok en plastikkfisk som jeg i god tro 
tenkte vi hadde vunnet i en form for 
konkurranse. Da jeg skulle ta den 
med ut av utestedet oppdaget jeg fort 
at dette ikke var tilfellet. Dersom du 
er lur, i motsetning til meg, så lar du 
det som er på Lift bli værende på Lift.
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Fem på JurFak - Valentines

?
Foto: PrivatFoto: Privat

Navn & avdeling: Navn & avdeling: 

1. Hva liker du best å gjøre 1. Hva liker du best å gjøre 
på valentinsdagen?på valentinsdagen?

2. Om du kunne valgt å 2. Om du kunne valgt å 
date en karakter fra en film, date en karakter fra en film, 
hvem ville det vært? hvem ville det vært? 

3. Beskriv din beste (eller 3. Beskriv din beste (eller 
verste) valentinsdateverste) valentinsdate

4. Hva spiser du helst på 4. Hva spiser du helst på 
valentinsdagen?valentinsdagen?

5. Synes du valentinsdagen 5. Synes du valentinsdagen 
er overvurdert? er overvurdert? 

Christian Isaksen, 1. avd.Christian Isaksen, 1. avd.

Lage god mat

Ser ikke på film! 

Min beste date e ifra Fauske. 

Biff (rød i midten)

Ja (når e Valentines?)

Elias L. Mikkelsen, 2. avd. Elias L. Mikkelsen, 2. avd. 

Ha en brolentine med mine 
tre venner (me myself and I).

Barbie fra Barbie, mange 
muligheter der.

Min verste har vært tilbragt 
ute med masse svette og ekle 
mennesker overalt. Eller er 
det den beste kanskje? 

En god biff stekt medium rare 
med poteter, brokkoli og sopp. 

Vil si den heller er litt under-
vurdert. Skjeletter og gresskar 
får årets fest, mens feiring av 
kjærligheten bare får en mid-
dag. Men det kan vel feires på 
andre måter også når jeg tenk-
er meg om. 

AvAv: Hårek Folkenborg
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Jesper Mohn Sten, 3. avd.Jesper Mohn Sten, 3. avd.
Foreløpig har jeg ikke gjort noe 
spesielt på valentinsdagen, så det 
kommer vel mer an på hvilken 
dag i uken den er på! 

Godt spørsmål. Det må bli Palo-
ma fra den siste James Bond-fil-
men “No Time To Die”. 

Har ikke vært på noen valentins-
date enda, så det er vel kanskje 
det verste? 

Jeg ville nok spist ute. Middags-
bordet hjemme i kollektivet er 
verken fint eller romantisk. 
 

Kanskje litt? Er litt “Black Fri-
day” bare koseligere og mer rosa. 

Malin Henningsen, 4. avd. Malin Henningsen, 4. avd. 
Er som oftest med venner 
og spiser middag, ser film, 
drar på kino eller noe li-
knende. 

Maverick (Tom Cruise) i 
Top Gun. 

Verste: Daten møter ikke 
opp

Har ikke noe fast, men Ben 
& Jerry’s Half Baked funker 
uansett hvilken dag det er 

Ja, definitivt! 

Mat og vin, mest av sist-
nevnte ;)

Mr. Darcy fra Bridget Jones, 
så vi kan fordype oss i litt 
menneskerettigheta

Egon e jo veldig romantisk da

Biff og...

I disse dager må man jo få 
feire kjærligheten

Emma Sofie Mikkelsen, 5. avd. Emma Sofie Mikkelsen, 5. avd. 

I lys av valentinsdagen fyrer vi en gang en liten Fem I lys av valentinsdagen fyrer vi en gang en liten Fem 
på Jurfak om årets mest overvurderte dag. Personlig på Jurfak om årets mest overvurderte dag. Personlig 
tror jeg ikke på mirakler, så jeg tar heller en rolig tror jeg ikke på mirakler, så jeg tar heller en rolig 
ørkentur med kamelen min Reidar.ørkentur med kamelen min Reidar.
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EXPLO SMAKSTEST
For mange studenter er energidrikk et must, enten i hverdagen eller i eksamenstida. Et stort forbruk For mange studenter er energidrikk et must, enten i hverdagen eller i eksamenstida. Et stort forbruk 
av energidrikk kan dog gå hardt utover en tynn studentlommebok (og muligens helsa også). Vi ønsker av energidrikk kan dog gå hardt utover en tynn studentlommebok (og muligens helsa også). Vi ønsker 
derfor å gi dere en introduksjon til Explo – en nordnorsk energidrikk produsert av Mack. Explo er derfor å gi dere en introduksjon til Explo – en nordnorsk energidrikk produsert av Mack. Explo er 
billigere enn de fleste andre energidrikkmerker, og er ofte på tilbud til ned mot en tikroning per boks. billigere enn de fleste andre energidrikkmerker, og er ofte på tilbud til ned mot en tikroning per boks. 
Vi har vært så heldige å få smaksprøver av Mack på 5 av Explo-variantene til denne smakstesten, noe Vi har vært så heldige å få smaksprøver av Mack på 5 av Explo-variantene til denne smakstesten, noe 
vi setter stor pris på. Men vær ikke i tvil om at vi skriver våre ærlige meninger, for energidrikk er noe vi setter stor pris på. Men vær ikke i tvil om at vi skriver våre ærlige meninger, for energidrikk er noe 

vi tar svært seriøst.vi tar svært seriøst.
Vi har begge smakt flere av disse før, men ikke alle. Det bør også nevnes at både Regine og Ida muligens Vi har begge smakt flere av disse før, men ikke alle. Det bør også nevnes at både Regine og Ida muligens 
brygger på influensa, og er kanskje ikke best rustet for nyanserte smaksskildringer, men vi gjennom-brygger på influensa, og er kanskje ikke best rustet for nyanserte smaksskildringer, men vi gjennom-
fører alltid. For øvrig bærer Regine nag til Mack for å ha fjernet favoritten, Explo Red Hot. Hun er sur, fører alltid. For øvrig bærer Regine nag til Mack for å ha fjernet favoritten, Explo Red Hot. Hun er sur, 
men prøver å riste det av seg. Hun tenker det kanskje må igangsettes et lite red hot demonstrasjonstog men prøver å riste det av seg. Hun tenker det kanskje må igangsettes et lite red hot demonstrasjonstog 

på PJ, men nå flytter vi fokuset over på testdeltakerne. på PJ, men nå flytter vi fokuset over på testdeltakerne. 
Vi finner ikke helt ut av hvilke Explo-varianter som skal produseres framover, ettersom de fleste er fjer-Vi finner ikke helt ut av hvilke Explo-varianter som skal produseres framover, ettersom de fleste er fjer-
net fra nettsiden, og flere varianter har forsvunnet fra butikkhyllene. Vi tester uansett de vi har fått tak i. net fra nettsiden, og flere varianter har forsvunnet fra butikkhyllene. Vi tester uansett de vi har fått tak i. 

Test utført av: Ida-Mari Ravn og Regine K. S. Rostad 

EXPLO MANGO PASSION
- Sukkerfri og KOFFEINFRI- Sukkerfri og KOFFEINFRI
- Smak av mango og pasjonsfrukt- Smak av mango og pasjonsfrukt

Ida-MariIda-Mari: : 
Hva i alle dager er poenget med energidrikke uten koffein? Dette 
er etter min mening villedende markedsføring. På boksen står 
det “Energidrikk” på fronten og på baksiden står “Nordnorsk 
energi på boks”. I boksen er det ingen koffein og tilnærmet null 
kalorier. Hvor får man den såkalte “nordnorske energien” fra? 

Denne lukter og ser ut som c-vitamin-brusetabeletter som jeg 
kjøper i Sverige. Dette gjør meg mistenksom. I motsetning til 
brusetablettene smaker denne søtt. I tillegg minner den litt om 
mango, men der mango smaker mykt, smaker denne drikken 
hardt. Likevel liker jeg at den smaker som frukt, selv om det er 
kunstig. 
Siden denne ikke har koffein har den samme funksjonen som 
brus. I motsetning til denne drikken smaker brus godt. 
Terningkast: 3Terningkast: 3

RegineRegine: : 
Vi er neppe i målgruppen for denne, da vi verken er barn eller 
gravide. Om ikke målet er å få i meg koffein, velger jeg heller 
brus (har fortsatt ikke funnet noen energidrikk som er bedre 
enn brus rent smaksmessig). 
Den smaker søtt, surt og fruktig, og den klassiske kunstige man-
go-smaken er på plass. Jeg er glad i mango og pasjonsfrukt, og 
den er ikke så ille, men igjen, uten koffein kommer jeg nok ikke 
til å kjøpe denne uansett. 
Terningkast 4 Terningkast 4 
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EXPLO KIWI STRAWBERRY
-Sukkerfri -Sukkerfri 
-Smak av jordbær og kiwi-Smak av jordbær og kiwi

Ida-MariIda-Mari: 
Denne har vært en favoritt i lang tid og det kan ikke legges skjul på at jeg 
har høye forventninger til denne. Jordbær og kiwi er en god miks som jeg 
er glad i og boksen ser veldig fin ut. Denne har vært en fast partner på 
forelesninger, seminar, lesesal og i livet generelt. Dette er vel det nærmeste 
jeg har vært å ha en partner i livet. 
Til tross for de enorme mengdene jeg har drukket av denne, har jeg alltid 
trodd drikken var rød. Til min store overraskelse er den helt blank med et 
ørlite hint av rosa. 
Drikken er søt, men ikke for søt og smaker akkurat som boksen tilsier. 
Denne er fremdeles en favoritt hos meg og kommer nok til å være det ut 
studieløpet. Denne anser jeg som en gave fra høyere makter. 
Terningkast: 6<3 Terningkast: 6<3 

RegineRegine:
Fargen overrasket meg, eller rettere sagt, mangelen på farge. La merke til at det står “fargekonsentrat fra 
gulrot” bak på boksen, men i så fall må de ha funnet en imaginær gulrot. Den ser ut som farris. 
Den smaker utvannet sukkervann (ikke spør), iblandet en tilfeldig miks fra smågodthylla. Jeg er glad i 
sukker og godteri altså, men dette var ingen innertier. Idas nyoppståtte religiøsitet betyr ikke at drikka 
faktisk var digg. 
Terningkast: 4Terningkast: 4

EXPLO BLUEBERRY MELON BOMB

-Sukkerfri -Sukkerfri 
-Smak av blåbær og vannmelon-Smak av blåbær og vannmelon

RegineRegine::
Ugh, den lukta grusomt. Kafan e det her. Smakte grusomt også. Kem i all 
verden satt den ideen der ut i livet? Satans verk.  
Terningkast 1Terningkast 1

Ida-MariIda-Mari: : 
Blåbær og vannmelon er ikke noe som ville falt meg naturlig å blande 
sammen. Jeg møter denne energidrikken med en viss skepsis. Energidrikk 
med smak av blåbær har falt i smak tidligere, mens energidrikk med smak 
av vannmelon kun har fungert som blandevann. Dette vekker derfor fæle 
minner hos meg. 

Den lukter som surt godteri. I motsetning til Regine synes jeg denne var 
ganske god, til tross for at den minner meg om blandevann pga. vannmel-
onsmaken. Kan si meg enig i at ideen er rar, men resultatet ble jo bra!
Terningkast: 4 Terningkast: 4 
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EXPLO COLD FUSION
- Sukkerfri- Sukkerfri
- Smak av søt sitrus - Smak av søt sitrus 

Ida-MariIda-Mari: 
Jeg har hørt rykter om at den skal smake hvit monster. Dette er lite 
originalt, men kan skjønne at det er fint for de som liker smaken. 
Boksen minner meg om en snøstorm, men jeg håper virkelig ikke at 
den smaker som en snøstorm, da snøstorm vanligvis bare er jævlig.  
Denne lukter og smaker syrlig, men smaken overrasket meg positivt! 
Vanligvis er jeg ikke særlig glad i syrlige smaker, men denne er et 
unntak! 
Terningkast:4Terningkast:4

RegineRegine::
Ganske fin boks, føler den skal smake lett og friskt basert på designet. 
Den skal smake søt sitrus (enda godt det ikke var salt sitrus). Den 
smaker sitrus, søtt og syrlig. Ganske god egentlig. Tror den kan bli en 
favoritt blant mange.
Terningkast: 5 Terningkast: 5 

EXPLO JUICED 6 AM SUNRISE
- Smak av papaya og banan- Smak av papaya og banan
- 10% frukt- 10% frukt

RegineRegine:
Papaya og banan, en uvanlig energidrikksmak. Lukter svakt av banan-
godteri. Noe sær smak, men synes ikke den var så verst faktisk. Jeg kan 
se for meg at denne splitter folket, akkurat som banantwisten. En hel 
boks med banansaft blir kanskje litt i overkant, eller som Ida ville sagt 
det: den smaker litt tungt. Men den smaker ganske greit!
Terningkast 4Terningkast 4

Ida-MariIda-Mari:
Ka fan slags navn er dette her? Hvis denne smaker som klokka 6 om 
morgenen vil jeg ikke ha den. 
Banansmak i ting som ikke er banan er noe som jeg har et intenst hat 
for. Den lukter også som kunstig banan. Jeg er meget skeptisk til denne.  
Denne smaker tungt. Noen forskere er kanskje uenig, men tyngde kan 
smakes. Jeg var redd for banansmaken, men denne var ikke så ille. For 
min del smaker den mere frukt enn den smaker banan. Overraskende 
bra til tross for falsk banan og tung smak. 
Terningkast 4 Terningkast 4 
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EXPLO PRISTINE

RegineRegine: 
Den smaker litt red bull, litt battery, litt burn. En variant av den ubestem-
melige originale energidrikksmaken. Jeg synes at den er ganske god. 
Terningkast 5 Terningkast 5 

Ida-MariIda-Mari:
Det at den skal smake original energidrikk er ikke noe jeg anser som 
positivt. Jeg drikker bare energidrikk med slik smak med Jägermeister 
og på fest. På bakgrunn av dette har jeg et anstrengt forhold til origi-
nal-smaken. 
Denne lukter jeg på lang avstand og den lukter akkurat slik boksen sier 
den skal. Dette gir meg bare flashbacks til fyll og fest. 
Denne var overraskende god! Den er søtere enn jeg husker at redbull, 
montser o.l. er. Det kan være fraværet av Jägermeister og mine umen-
neskelige blandinger på fest som er årsaken til dette. Denne kunne jeg 
funnet på å drikke edru.
Terningkast 4. Terningkast 4. 

- Sukkerfri- Sukkerfri
- Original energismak- Original energismak

EXPLO SAVAGE
- Sukkerfri- Sukkerfri
- Smak av tangerin, pomelo og litchi- Smak av tangerin, pomelo og litchi

RegineRegine:
Smak av mange interessante ting. Er det instrumenter eller jungelfrukter? En 
trøtt morgen kan det fort forveksles med tamburin, sykdom og lillebroren til 
Mario. Litchi kalles forresten også kjærlighetsfrukt, så skal du på studiedate på 
valentines (som jusstudenter selvsagt gjør) kan du ta med denne<3 
Den smaker fruktig og søtt, men kunstig. Den smaker som noe annet jeg har 
smakt før, men hva?? Det smaker verken kniv eller saks, som Ida mener. Har du 
tips? Send meg melding.
Terningkast 4Terningkast 4 

Ida-MariIda-Mari:
Navnet på energidrikken “Savage” er helt grusomt. Dette er bare kleint. Navnet 
gir oss ingen forventning om hva vi skal smake. Boksens innhold er ukjent. 
Videre skal drikken tydeligvis smake som tangerin, pomelo og litchi? Jeg aner 
ikke hva dette er eller hvordan det smaker. Jeg er egentlig bare meget forvirret. 
Jeg skjønner fremdeles ikke hva jeg skal smake på. 
Denne lukter jul, men også håndsåpe. Dette medfører totalforvirring. Jeg klarer 
heller ikke å sette fingeren på hva det er jeg lukter. Denne energidrikken er fremdeles et mysterium.
Denne smakte skarpt. Klarer ikke å forstå hva jeg smaker. Jeg er forvirret, og denne energidrikkens 
smak forblir et mysterium. 
Terningkast 3 Terningkast 3 
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EXPLO CHUG
- Sukkerfri- Sukkerfri
- Smak av pære- Smak av pære

Ida-MariIda-Mari: 
Navnet er stygt og designet på boksen falt ikke i smak. Designet de hadde 
på de opprinnelige smakene var mer fargerikt og fint å se på. 
Drikken skal tydeligvis smake pære, noe som er originalt og lovende. Jeg 
elsker alt med pæresmak, så denne er jeg håpefull for. 
Den lukter lite og minner meg litt om parfyme. Dette lover ikke bra, da 
parfyme smaker grusomt. Dessverre er smaken en enda større skuffelse. 
Smaken er så intens at jeg ikke får noe ut av den. Mack skriver at denne er 
så god at den kan chugges, men den eneste grunnen til at jeg ville chugga 
den er for å bli kvitt den så fort som overhodet mulig. 
Terningkast: 2Terningkast: 2

RegineRegine: 
Designet er ganske kult, med en fin og elegant fargekombinasjon. Pære 
er i utgangspunktet en digg smak på både brus og saftis, så jeg er spent. 
Den lukter litt såpe, men smaker ganske intenst kunstig pære. At fruktsmakene smaker noe kunstig er 
ganske vanlig og logisk, det er jo ikke jus vi drikker. Det smakte ganske godt faktisk. 
Terningkast 5Terningkast 5

Oppsummering:Oppsummering:
Vi har begge blitt overrasket, både på godt og vondt. Regine har merket seg at hun skriv-
er på dialekt når smaken er som verst. Blueberry Melon Bomb anbefales kun til din 
verste fiende, jf. Regine. Ellers er det ingen som nådde helt opp til en 6er etter Regines 
smak (host host gi meg red hot tilbake), men flere var relativt gode. Smakstesten har 
gjort Ida-Mari forvirret. Vi har blitt introdusert til rare frukter, skarpe og tunge smaker. 
Ida-Maris forhåndsfavoritt (Kiwi Strawberry) er fremdeles favoritten hennes<3 Den an-
befales til enhver hun møter. Mange av variantene var ganske gode og vi anser de som et 
godt alternativ til oss fattige studenter<3 
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